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Úvodem – rozhovor

Radní spolupracující v oblasti sociální péče 
a zdravotnictví Pavel Konečný v rozhovoru 
prozradí, jaký je vývoj ohledně rekonstrukce 
Krajské nemocnice Tomáše Bati, jak bude 
fungovat Objekt sociálních služeb Zlín 
v Malenovicích nebo jak funguje pobytové 
zařízení sociální rehabilitace pro osoby 
s duševním onemocněním na Letné. Řeč přijde 
i na zlínské Berany, městskou společnost 
Teplo Zlín i náhled na politiku.

Pavel Konečný:         
Vadí mi konfrontační styl 
politiky, který přesahuje 
hranici slušného chování

Jak hodnotíte z pozice neuvolněného rad-
ního pokračující spolupráci v Radě města 
Zlína?
Vzhledem k  tomu, že na radnici nesedím, 
ale docházím zde z  výkonu své praxe, tak 
si udržuji jakýsi nadhled nad každodenní 
rutinou úřadu. Z  tohoto, řekněme odstupu, 
musím říci, že jsem rád, že si Rada udržuje 
svůj konstruktivní přístup k  jednotlivým té-
matům. Další věc, které si vážím, je odva-
ha dělat nepopulární kroky, které mají vést 
k tomu, aby se Zlín mohl rozvíjet. Každému 
se první vybaví zvýšení daně z nemovitosti, 
nicméně těch kroků a  problematik je celá 
řada, konkrétně ale nechci lézt kolegům 
tzv. do zelí.

Je něco, co vás v politice zásadně nebaví?
Vadí mi konfrontační styl politiky, který 
přesahuje hranu slušného chování, kdy se 
používá lež a hanění politických protivníků. 
Konkrétním případem může být například 
pan Čunek, který na Facebooku prohlašuje, 
že v  Malenovicích místo nové nemocnice 
možná vznikne pěkný fotbalový stadion pro 
60 tisíc lidí za 1,3 miliardy eur, což je samo-
zřejmě úplný nesmysl. Tento styl komuni-
kace, kdy se informace překrucují a názory 
eskalují, neprospěje dle mého názoru niko-
mu. Mám radši styl komunikace, kdy mám 
nějakou vizi a snažím se lidi o její správnosti 
přesvědčit.

Jako člen krajského zdravotního výboru 
jste zastáncem opravy stávající nemocni-
ce. Tušíte, jak to s její rekonstrukcí vypadá?
Jsem stále jednoznačně pro modernizaci 
současné nemocnice. Je schválen plán in-
vestičního rozvoje. Takzvaný generel vznikl 
na 10 let, tedy do roku 2035 a řeší přestavbu 
a dostavbu areálu zlínské krajské nemocni-
ce tak, aby odpovídal nejmodernějším tren-
dům v oblasti poskytování zdravotní péče. 
Obrovskou proměnou neprojdou jen spe-
cializované zdravotnické provozy, zvýšení 

komfortu poznají i  pacienti v  rámci ubyto-
vání. Všechny zdravotnické provozy budou 
propojeny podzemními i  nadzemními kori-
dory, takže pacient i zdravotnický personál 
budou moci projít takzvaně suchou nohou, 
transport pacientů bude probíhat pouze 
v  interiéru. Generel výrazně zpřehledňuje 
a  zjednodušuje dopravu v  areálu nemoc-
nice včetně problematiky parkování, které 
vyřeší několik centrálních parkovišť v areálu 
nemocnice, a  to s  celkovým počtem přes 
tisíc parkovacích míst. Celé řešení areálu 
KNTB plně ctí a dále rozvíjí koncept Baťovy 
nemocnice jako nemocnice v zeleni, což se 
mi líbí.

Jak hodnotíte výsledek ankety, co bude 
s  pozemky v  Malenovicích připravenými 
pro výstavbu nové nemocnice?
Na druhém zasedaní komise Rady Zlínské-
ho kraje pro využití zóny Zlín-Malenovice 
byly prezentovány výsledky ankety, ze 
které vyplynulo, že nejvíce lidí by si přálo 
v dané lokalitě novou bytovou výstavbu se 
startovacími byty pro mladé a moderně vy-
bavenými univerzitními kolejemi. Na druhém 
místě se pak umístilo vybudování sportov-
ní infrastruktury, následovalo zdravotnické 
zařízení zaměřené na komplexní medicínu 
a preventivní péči. Méně preferovanými pak 
byly oblasti kultury, vzdělávání a  podniká-
ní. Musím říci, že výsledek ankety pro mě 
není překvapivý. Je všeobecně známo, že 
Zlínu chybí byty a sportoviště, anketa to jen 
potvrdila. Rozšíření zdravotnických kapacit 
by si krajské město taktéž dle mého názoru 
zasloužilo, nicméně klíčové by bylo získat 
odborné lékaře, což nemusí být lehký úkol.

Nemají v  plánu bytovou výstavbu v  dané 
lokalitě realizovat i soukromé firmy?
Bytová výstavba je v lokalitě určitě v plánu 
i  ze strany soukromé firmy, která vlastní 
sousední pozemky, ale my jako kraj i  kraj-
ské město chceme určitě aspirovat na zá-

sadnější komplexní a  multifunkční projekt, 
který pomůže Zlínu zastavit odliv obyvatel 
a  bude zajímavý a  atraktivní pro případné 
investory. V  tomto smyslu si bereme in-
spiraci z  podobných projektů v  zahraničí,  
např. ve švýcarském Curychu. Bude usta-
novena pracovní skupina, jejímž úkolem 
bude přesně definovat zadání a  následně 
bude vyhlášena urbanistická soutěž na vy-
užití tohoto území.

Začala rekonstrukce Objektu sociálních 
služeb Zlín v Malenovicích. Co se v tomto 
objektu chystá?
Kompletní rekonstrukce Objektu sociálních 
služeb v  Malenovicích bude probíhat v  le-
tech 2024 až 2025. Jeho otevření se plá-
nuje na začátek roku 2026. Po rekonstrukci 
vznikne domov se zvláštním režimem pro 
osoby s demencí s kapacitou 40 lůžek, sní-
ží se tak nedostatek kapacit v  existujících 
zařízeních a bude umožněno více klientům 
získat potřebnou péči. Kapacita tohoto dru-
hu služby je v  současnosti nedostatečná, 
a proto je žádoucí ji posílit. Za toto posílení 
jsem velmi rád. Budoucím poskytovatelem 
sociální služby bude společnost NADĚJE, 
pobočka Zlín.

Loni bylo otevřeno pobytové zařízení so-
ciální rehabilitace pro osoby s  duševním 
onemocněním. Jak hodnotíte dosavad-
ní činnost? Naplnily se obavy rezidentů 
ohledně jejich bezpečí?
Díky otevření nového pobytového zařízení se 
nabízejí klientům komplexní služby sociální 
rehabilitace. Klienti s duševním onemocněním 
zde žijí samostatně, avšak pod dohledem, což 
jim v  budoucnu umožní potřebu pouze čás-
tečné pomoci nebo budou zcela samostatní. 
Toto zařízení je skvělým příkladem, jak může 
moderní sociální péče efektivně fungovat. Na-
bízí širokou škálu služeb, které jsou kvalitně 
řízeny a přizpůsobeny individuálním potřebám 
klientů.  Pokračování na str. 4
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Rozhovor, aktuálně

Dokončení ze str. 3
Prostředí je čisté, bezpečné a velmi příjem-
né, což přispívá k  celkové pohodě všech, 
kteří zde pobývají nebo pracují. Oceňuji 
také profesionální a laskavý personál, který 
vždy ochotně asistuje a poskytuje podpo-
ru. Obavy rezidentů o bezpečnost se nena-
plnily, což mě nepřekvapuje.

Jak hodnotíte vývoj v hokejovém klubu Be-
rani Zlín z pozice člena dozorčí rady?
Ekonomika klubu je stabilizovaná, ale 
upřímně, mohla by být lepší. Lámu si hla-
vu nad tím, proč se do hokeje nechtějí více  
zapojit velké lokální firmy, když to například 
v  konkurenčním Vsetíně jde. Velké díky 
patří dlouhodobým partnerům, kteří jsou 
s  klubem v  lepších i  horších časech. Líbí 
se mi model, který je aktuálně nastaven, 
jenž má klást důraz na práci s mládeží a již 
nese první výsledky. Český svaz ledního 
hokeje vydal každoroční sezónní hodnoce-
ní mládežnických akademií. V tabulce, v níž 
jednotlivé kluby získávají body za úspěchy 
svých mládežnických odchovanců, obsadili 
Berani deváté místo z pětadvaceti, o které 
se dělí s pražskou Spartou. Oproti minulým 
ročníkům, kdy Berani končili na chvostu ta-
bulky hodnocení, je to značný posun. Kéž 
by odchovanci po čase vybojovali postup 
zpět do extraligy.

Je podle vás reálný postup do extraligy 
přes současný systém baráže?
Současný systém baráže je za mě nesmysl, 
který hraje do karet extraligovému týmu. Pr-
voligový klub musí projít základní částí, vyhrát 
play off a pak jde proti odpočinutému týmu 
z extraligy. Po našem loňském neúspěchu to 
letos potvrdil i Vsetín, který se neprosadil.

Působíte v  představenstvu městské spo-
lečnosti Teplo Zlín. Povězte nám, jak probí-
há spolupráce této městské společnosti se 
samotným městem?
Společných projektů je hned několik. Teplo 
Zlín se s městem Zlín dohodlo na odkoupe-
ní většiny výměníkových stanic v  budovách 
patřících městu. Mezi tyto patří například 
objekty radnice, Městského divadla nebo 
zámku. Teplo Zlín tak převezme roli dodava-
tele tepla a v souvislosti s tím bude zajišťovat 
veškerý odborný servis i postupnou moder-
nizaci těchto stanic. Provozovatelům našich 
budov tak odpadne další starost spojená 
s péčí o tato tepelná zařízení. Teplo bude zá-
roveň připraveno včas provést rekonstrukce 
a  modernizace získaných technologií, které 
to vzhledem k jejich stáří ve většině případů 
již vyžadují. V  rámci dlouhodobého projektu 
pak bude Teplo Zlín stavět a  následně pro-
vozovat fotovoltaické elektrárny umístěné na 
budovách města a městských společností.

Teplo Zlín spustilo sdílenou fotovoltaickou 
elektrárnu na střeše školy. Jaký bude prin-
cip spolupráce?
Nová fotovoltaická elektrárna na střeše 
Základní školy Kvítková je pilotní instala-
cí, která je začátkem naplňování rozvojo-
vé strategie Tepla Zlín z  roku 2019, jejímž 
cílem je rozšíření podnikání společnosti 
do dalších perspektivních energetických 
odvětví. V  rámci dlouhodobého projektu 
bude Teplo Zlín stavět a  následně provo-
zovat fotovoltaické elektrárny umístěné na 
dalších městských budovách, a  to na zá-
kladě nájemních smluv. Vyrobená energie 
bude využívána nejen na pohon tepelných 
technologií Tepla Zlín v  těchto budovách, 
ale také na částečné pokrytí provozní spo-
třeby, případně v  rámci „energetického 
společenství pro Zlín“, které se nedávno 
podepsalo. Cílem Tepla Zlín je nainsta-
lovat v  následujících 2 letech elektrár-
ny o  souhrnném výkonu výkon nejméně  
1000 kWp. Do tohoto rozvojového projektu 
jsou postupně zapojovány také další měst-
ské společnosti a  příspěvkové organiza-
ce, což bude mít řadu přínosů. Zlepší se 
provozní ekonomika budov s  instalovanou 
elektrárnou, zlevní se elektrická energie 
a zároveň bude mít město nebo daná orga-
nizace příjem z pronájmu za umístění elek-
trárny. Tomáš Melzer

Pavel Konečný:         
Vadí mi konfrontační styl politiky, který přesahuje hranici 
slušného chování

Cestující ve Zlíně budou ve vozech MHD platit kartou, 
mobilem nebo hodinkami

Ty budou umístěny u  každých dveří vozi-
dla. Nová služba začne fungovat v průběhu 
listopadu a prosince. Jako první si ji mohli 
vyzkoušet minulý víkend návštěvníci Dne 
otevřených dveří DSZO, kde vzbudila mi-
mořádnou pozornost.
„Jsem rád, že se podařilo úspěšně připravit 
nový odbavovací systém. Zároveň chválím 
DSZO za to, že tímto krokem zajistí integra-
ci krajské dopravní karty Zetka, což umožní 
pozdější zapojení MHD do Integrované do-
pravy Zlínského kraje,“ uvedl náměstek pri-
mátora pro dopravu Michal Čížek. Nové ter-
minály jsou určeny k  platbám jednotlivého 

Dopravní společnost Zlín-Otrokovice (DSZO) představila nový 
odbavovací systém ve vozidlech MHD. Cestující budou moci zaplatit 
jízdné přímo ve voze přiložením bezkontaktní bankovní karty, mobilu 
nebo hodinek k elektronickému terminálu. 

jízdného běžnými bezkontaktními bankov-
ními kartami a  budou podporovat také pla-
tební karty nahrané v  mobilních telefonech 
nebo hodinkách. Zakoupená jízdenka se 
nebude tisknout na papír, v  případě potře-
by si ji ale cestující budou moci vytisknout 
z e-shopu. Při kontrole se prokážou bankov-
ní kartou, kterou přiloží k revizorově čtečce.
„Nadále ponecháme možnost využívat pa-
pírové jízdenky nebo SMS jízdenky, ale 
podle zkušeností z  jiných dopravních pod-
niků očekáváme, že většina cestujících brzy 
přejde na platby kartou,“ uvedl ředitel DSZO 
Josef Kocháň.

Dopravce spustí na konci srpna e-shop, kte-
rý umožní nákup časového jízdného on-line, 
tedy bez nutnosti návštěvy předprodeje jíz-
denek. Informace o  platném časovém ku-
ponu cestujícího (pro případ kontroly) bude 
opět dostupná prostřednictvím jeho bankov-
ní karty. Tento krok umožní, aby se platební 
karta, mobil nebo hodinky staly jízdenkou 
v MHD. Z jejího jedinečného čísla, takzvané-
ho tokenu, revizor zjistí, jestli je v  systému 
evidovaná platná jízdenka. Revizor si načte 
také fotografii držitele karty, aby se předešlo 
podvodům a  zneužívání jedné jízdenky více 
osobami. Samozřejmostí bude také tisk jíz-
denek pro účetní účely z prostředí e-shopu.
Náklady na pořízení nového odbavovacího 
systému představují částku 14,905 milionu 
korun, přičemž 12,670 milionu získá DSZO 
z  Integrovaného regionálního operačního 
programu Evropské unie. /ara/
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Informace

V Malenovicích roste objekt sociálních služeb

„S  ohledem na stárnutí populace obecně 
a  demografický vývoj v  rámci Zlínského 
kraje a také zvýšení počtu osob s demencí, 
je kapacita tohoto druhu služby nedosta-
tečná a je žádoucí ji posílit. Nadto se bude 
jednat o  velmi moderní až nadstandardní 
zařízení uspořádané do deseti domácnos-
tí, poskytující specializovanou péči a zcela 
respektující individualitu, potřeby a  přání 
klientů. Vznikem nového domova se zvlášt-

Začala rekonstrukce Objektu sociálních služeb Zlín v Malenovicích, 
na kterou získalo město Zlín od Ministerstva práce a sociálních věcí 
dotaci ve výši 80 milionů korun. Po rekonstrukci vznikne domov se 
zvláštním režimem pro osoby s demencí s kapacitou 40 lůžek.

ním režimem pro osoby s demencí se sníží 
nedostatek kapacit v  existujících zaříze-
ních a bude umožněno více klientům získat 
potřebnou péči,“ sdělil primátor města Zlí-
na Jiří Korec.
Budoucím poskytovatelem sociální služby 
je NADĚJE, pobočka Zlín. Jedná se o služ-
bu, která působí v  ČR od r. 1994 a  na na-
šem území poskytuje občanům města Zlína 
hned několik druhů sociálních služeb, a  to 
ve formě terénní, ambulantní i  pobytové 
(Dům pokojného stáří – služby domov se 
zvláštním režimem a domov pro seniory na 
Okružní 5550).
„Naše město má se zlínskou pobočkou NA-
DĚJE dlouholetou a velmi dobrou spolupráci. 
Je pro nás tak zárukou budoucího kvalitního 
poskytovatele služby domov se zvláštním 
režimem pro osoby s demencí, který rekon-
strukcí vznikne,“ sdělil náměstek primátora 
města Zlína pro sociální oblast Vojtěch Volf.
Kompletní rekonstrukce Objektu sociálních 
služeb v  Malenovicích bude probíhat v  le-

tech 2024 až 2025. Jeho otevření se plánu-
je na začátek roku 2026. Předmětem rekon-
strukce jsou tři stávající objekty vzájemně 
propojené krčkem. Proběhne výměna oken, 
dveří, rozvodů ZTI, ústředního topení, elekt-
roinstalace, zařizovacích předmětů, výtahů, 
vzduchotechniky, budou nové omítky, ob-
klady, podlahoviny atd. Jednotlivé objekty 
budou zatepleny minerální vatou. Rekon-
strukce zahrnuje i  dodávku a  montáž inte- 
riéru, gastrozařízení a vybavení prádelny.
Město Zlín investovalo do koupě budovy na 
adrese Sokolovská 967 téměř 55 milionů 
korun. Rekonstrukce objektu byla vyčísle-
na na dalších 179 milionů korun, přičemž 
mimo financování z  Evropské unie se na 
celkových nákladech bude podílet i Zlínský 
kraj. Přispěje dotací až do výše 23,4 milionu 
korun. Za účelem zřízení pobytové sociál-
ní služby zakoupilo město budovu v  roce 
2022.
Dotace na akci Objekt sociálních služeb 
Zlín, Malenovice obdrží Zlín z  programu 
Ministerstva práce a  sociálních věcí –  
Národního plánu obnovy v  rámci výzvy  
č. 31_22_044 pod názvem Modernizace a roz-
voj pobytových služeb sociální péče. /io/

Náměstek primátora Vojtěch Volf na staveništi
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Odbor městské zeleně Magistrátu města Zlína dokončil ve Štípě 
workoutové hřiště. Soubor jednoduchých prvků, které slouží ke cvi-
čení zejména pomocí vlastní váhy, vznikl v  rámci priorit komise 
místní části Štípa poblíž hasičské zbrojnice.
„Sportovat pod širým nebem je nejen zdravé, přispívá to i k posílení 
kamarádství a týmovosti. Věřím, že workoutové hřiště ve Štípě, kte-
ré je určeno pro dospívající i dospělé, si mezi obyvateli získá rychle 
oblibu,“ uvedla náměstkyně primátora pro oblast spolupráce s ko-
misemi místních částí Jana Bazelová. Celkové náklady si vyžádaly 
1 522 982 korun. /ara/

Ve Štípě mají nové 
workoutové hřiště

Žáky ve školách vystřídali 
řemeslníci

U sokolovny vzniká nový 
sportovní areál pro házenou, 
malou kopanou a další sporty
Statutární město Zlín pokračuje ve vylepšování sportovišť. Ve fázi 
přípravy je rekonstrukce skateparku Bartoška, který má vzniknout 
v příštím roce. Aktuálně vrcholí práce na vzniku zcela nového více-
účelového sportovního areálu na místě bývalých hřišť u sokolovny.
Nový areál se třemi sportovišti bude hotov do konce října, před-
poklad zahájení užívání je říjen nebo listopad. „Na 
místě původního tenisového hřiště vznikne po 
rozšíření plocha s umělým trávníkem pro malou 
kopanou. Pro házenou a další sporty pak budou 
určena hřiště s víceúčelovým sportovním tarta-
nem,“ uvedla náměstkyně primátora pro oblast 
mládeže, tělovýchovy a sportu Jana Bazelová.
Novinka přijde město na přibližně 16 milionů korun, 
investiční dotace z Fondu Zlínského kraje činí 1 milion korun. V rámci 
stavby vznikne také nové osvětlení. Hrací plochy nasvítí z výšky dva-
nácti metrů třináct LED světlometů o výkonu 600 wattů. /ara/

„O letních prázdninách se město Zlín pustilo do stavebních prací ve 
zlínských mateřských a základních školách i zlínské Astře. Do plá-
novaných rekonstrukcí a oprav ve školských zařízeních vloží radni-
ce finance ve výši bezmála 79,5 milionu korun,“ sdělila náměstkyně 
primátora města Zlína Martina Hladíková a doplnila:
„Nejnákladnější letošní akcí je rozsáhlá rekon-
strukce kuchyně Základní školy M. Alše na 
Podhoří, která si vyžádá investiční náklady ve 
výši 29,5 milionu korun. V tomto případě budou 
stavební práce pokračovat ještě minimálně dva 
měsíce po prázdninách.“
Ostatní investiční akce město coby zřizovatel dokon-
čí ještě před zahájením nového školního roku. Mezi ty největší se 
řadí například:
■  rekonstrukce kotelny v ZŠ M. Alše za 4 300 000 Kč,
■  výměna oken tělocvičny v ZŠ Dřevnická za 3 500 000 Kč,
■  rekonstrukce zahrady v MŠ Luční za 5 100 000 Kč,
■  výměna elektroinstalace – II. etapa v MŠ Luční za 2 200 000 Kč,
■  oprava havarijní střechy v MŠ Dětská za 2 500 000 Kč,
■  oprava hygienického zařízení v ZŠ Štefánikova za 5 000 000 Kč,
■  rekonstrukce střechy tělocvičny v ZŠ Komenského I  

za 2 100 000 Kč,
■  kynologické cvičiště DDM ASTRA za 1 300 000 Kč,
■  rekonstrukce hřiště MŠ Návesní za 1 000 000 Kč a oprava tělocvič-

ny v ZŠ Nová cesta – Štípa za 950 000 Kč.
Zároveň s  prázdninami skončí už probíhající rekonstrukce hřiště 
u ZŠ Slovenská. Na pokrytí nákladů této akce město Zlín vyčlenilo  
22 000 000 korun. /io/

Prázdné školní lavice jsou každoročně ideálním 
načasováním pro opravy a rekonstrukce škol.  
Nejinak je tomu i letos.

U urgentního příjmu Baťovy 
nemocnice staví MHD
Z významného zlepšení dostupnosti Krajské nemocnice T. Bati veřejnou 
dopravou se mohou těšit cestující MHD. V blízkosti Krajské hygienické 
stanice a ordinací urgentního příjmu Krajské nemocnice T. Bati vznikly od 
1. července 2024 nové zastávky s názvem „Baťova nem. – pohotovost“. 
Zastavují zde autobusy linky č. 38, které tudy dosud projížděly bez zasta-
vení. „Pacientům či návštěvníkům pacientů to zkrátí docházkovou vzdá-
lenost do východní části areálu nemocnice, a to nejen z centra Zlína, 
ale také přímo od odstavného parkoviště u nového mostu přes Dřevnici 
a železniční trať v Přílukách,“ uvedl vedoucí dispečer Jan Tesař. Doprav-
ní společnost Zlín-Otrokovice tak vyšla vstříc požadavkům cestujících 
i  vedení nemocnice. Na autobusové lince č. 38, která spojuje tovární 
areál v centru Zlína s Baťovou nemocnicí, okružní křižovatkou v průmys-
lové zóně v Přílukách a točnou Za Kapličkou v Přílukách, se zvýší počet 
spojů tak, že v centrální části Zlína po zastávku Baťova nemocnice-vo-
zovna budou autobusy jezdit po 15 minutách po celý den, v úseku mezi 
vozovnou a Příluky, resp. točnou Za Kapličkou, bude interval mezi spoji  
30 minut. Jízdní řád byl tvořen ve spolupráci s vedením nemocnice, aby 
byla zajištěna návaznost pracovní doby zaměstnanců na odjezdy spojů. 
„Toto posílení dopravy bude zvlášť důležité v příštím roce, kdy má za-
čít na jaře stavební rekonstrukce Havlíčkova nábřeží a kdy zde ubydou 
možnosti parkování. Autobus linky 38 zajistí pravidelný půlhodinový in-
terval pro přepravu lidí, kteří místo u nemocnice zaparkují svůj automo-
bil již v Přílukách,“ doplnil Jan Tesař. /red/
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Aktuálně

Tyto zásady jsou pak provázány s novou Územ-
ní studií Zálešné a  Podvesné, která se stane 
podkladem při rozhodování o přípustnosti sta-
vebních záměrů v  těchto lokalitách městské 
památkové zóny Zlín.
„Bydlení v baťovských čtvrtích je stále častěji 
obyvateli bráno jako bydlení v rodinném domě 
než jako v bytových jednotkách, jak tomu bylo 
původně. Proto jsme chtěli, aby byly vytvoře-
ny nové podmínky v  přehledné podobě rea-
gující na potřeby současné doby. Zpracování 
územní studie a aktualizace zásad památkové 
péče pro tato území má tak pomoci občanům 
v postupné obnově hustě zastavěného a pa-
mátkově chráněného území. Díky těmto novým 
zásadám bude možné realizovat nové typy 
přístavby, které více přiznají původní tvar domů 
a hlavně zlepší vnitřní dispozice bydlení. Spe-
cifikují například i možnost postavení pergoly 
či šopy nebo umístění solárních panelů. Cílem 
je uchovat specifický obraz města Zlína a zá-
roveň umožnit místním obyvate-
lům postupnou regenerací 
území návrat řádu prosto-
rového uspořádání, který 
se z  baťovských čtvrtí 
vytrácí,“ uvedl primátor 
města Zlína Jiří Korec.

Město upravilo zásady památkové péče, vychází vstříc 
požadavkům místních obyvatel
Radnice upravila „Zásady památkové péče pro typové rodinné domky 
na území městské památkové zóny Zlín“, které byly aktualizovány 
a zpracovány do přehledné publikace. Zásady památkové péče pro 
typové rodinné domky jsou uplatňovány pro tzv. čtvrtdomky, půldomky 
a jednodomky ve čtvrtích Letná, Nad Ovčírnou, Lesní čtvrť a Díly, Zálešná 
a Podvesná.

Účelem pořízení územní studie Zálešné a Pod-
vesné, zpracované architektem Pavlem Šiškou, 
byla zejména revize typů přístaveb uvedených 
v regulační studii z roku 1993 a navržení nových 
řešení. Součástí studie jsou situační výkresy 
s vhodným typem přístaveb pro každý jednot-
livý domek.
Katalog přístaveb obsahuje propracované 
a účelné vnitřní dispoziční uspořádání jednotli-
vých typů přístaveb včetně dispozičních úprav 
původních půldomků. Novinkou je možnost pří-
staveb čtvrtdomků na Podvesné. „Zohledněny 
byly odstupové vzdálenosti od komunikace, 

Nový typ přístavby půldomků na Podvesné 
a Zálešné

Aktualizované a přehledně zpracované Zásady 
památkové péče

Příklad doplňkové stavby

vzdálenosti od již realizovaných přístaveb, hra-
nic zaužívaných pozemků, inženýrských sítí 
a  orientace ke světovým stranám. Roli hrálo 
také umístění vstupu do objektu a  konkrétní 
stavební typ domku,“ upřesnil architekt Pavel 
Šiška.
Odbor kultury a památkové péče ve spolupráci 
s Národním památkovým ústavem a Kanceláří 
architekta města Zlína zpracoval aktualizované 
zásady do přehledné publikace obsahující také 
množství doprovodných fotografií a nově také 
schémat a typových stavebních detailů.
„Stává se, že projekt stavebních úprav zpracu-
je architekt či projektant, který do té doby ne-
měl s baťovskou architekturou a s  jejími spe-
cifickými konstrukcemi žádnou zkušenost. Na 
projektech a prováděných stavbách je to čas-
to velmi vidět. Nově vydané zásady s katalo-

gem detailů tak může stavebník předat svému 
zpracovateli projektové dokumentace, který 
tak nemusí vymýšlet již ověřená řešení. Sta-
vebník ve výsledku ušetří za projekční práce 
a bude mít jistotu, že úpravy budou v souladu 
s podmínkami památkové péče,“ zdůraznil pří-
nos dokumentu architekt Jindřich Nový, ředitel 
Kanceláře architekta města Zlína.
Zásady památkové péče nově umožňují napří-
klad oplocení pozemku živým plotem mimo 
uliční prostor do výše 1,8 m. Výška živých plotů 
v uličním prostoru zůstává zachována na 1,2 m.  
Další novinkou je možnost legálního vybudo-
vání doplňkové stavby za předpokladu splnění 
podmínek pro její umístění a  podobu, což by 
mělo obyvatelům usnadnit např. skladování 
sekaček, jízdních kol a různého zahradního vy-
bavení.
„Vnímáme dlouholeté volání obyvatel baťov-
ských čtvrtí po úpravách regulačních pod-
mínek a  snažili jsme se jejich potřebám vyjít 
vstříc. Na územní studii Zálešné a  Podvesné 
jsme proto navázali také aktualizací dokumen-
tu stěžejního pro úpravy domků v baťovských 
čtvrtích nazvaného Hlavní zásady památkové 
péče pro typové rodinné domky na území 
městské památkové zóny Zlín,“ doplnila Eva 
Ryndová, vedoucí Odboru kultury a památkové 
péče Magistrátu města Zlína.
Územní studie po procesu zaevidování spolu 
s aktualizovanými Hlavními zásadami památko-
vé péče pro typové rodinné domky na území 
městské památkové zóny Zlín budou dostupné 
na internetových stránkách Magistrátu města 
Zlína. Po zahrnutí předmětného dokumentu do 
rozhodovací praxe Odboru kultury a památko-
vé péče budou současně, ale jen do konce 
roku 2024 na základě individuálního posouze-
ní akceptovány i  záměry odpovídající rozsahu 
předchozí studie z roku 1993. /io/
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Aktuálně, doprava

Radnice chystá revitalizaci ulic Bratří Sousedíků  
a Pod Rozhlednou

V režii Kanceláře architekta města Zlína a Odboru dopravy magistrátu se 
uskutečnilo veřejné projednání Dopravní studie Letná. Cílem studie, která 
vznikla ve spolupráci s občanským sdružením Letná žije!, bylo prověřit 
proveditelnost navržených změn v původním záměru rekonstrukce ulic 
Bratří Sousedíků a Pod Rozhlednou.

Studie se zabývala organizací dopravy tak, 
aby umožnila bezpečný a  plynulý provoz na 
silnicích a zároveň respektovala jedinečný cha-
rakter místa. Volba padla na přehledné řešení 
s minimálním invazivním zásahem. Silnice široká  
3,6 metru je obousměrná s prostorem pro vy-
hýbání vozidel, přičemž vybrané úseky jsou va- 
riantně zpracovány jako jednosměrky. Toto 
řešení se bude v dalších fázích projektové pří-

pravy ještě upřesňovat tak, aby se co nejvíce 
zohlednily připomínky obyvatel čtvrti Letná. 
„Chtěl jsem, aby studie prověřila více vazeb 
v okolí než původní záměr, a proto jsme rozší-
řili zadání studie o  ulici Pod Rozhlednou. Do-
mnívám se, že se to v rámci možností daného 
místa podařilo,“ vysvětluje náměstek primátora 
pro dopravu Michal Čížek s tím, že na veřejné 
projednání, které se uskutečnilo na závěr květ-

na, nyní naváže veřejná soutěž na projektanta. 
Rada města Zlína zařadí oba projekty mezi pri-
ority, což umožní uvolnit finanční prostředky 
na realizaci. Odhaduje se, že oba projekty si 
vyžádají náklady dohromady za přibližně 100 
milionů korun. „Pokud půjde vše podle plánu, 
v jedné z ulic bychom chtěli zahájit stavbu už 
v  roce 2026. Co se týče ulice Pod Rozhled-
nou, zde musí dojít ke shodě s  jednotlivými 
majiteli pozemků a případně uzavření smlouvy 
o převodu investorství. Z důvodu dopravní ob-
služnosti stejně nelze rekonstruovat obě ulice 
současně,“ vysvětlil náměstek Michal Čížek. 
Důvodem chystaných změn je zajištění bez-
pečnosti provozu a modernizace nyní špatné-
ho technického stavu komunikací. „Zásadním 
tématem obyvatel je řešení parkovacích stání. 
Toto řešení podle mého názoru umožňuje vy- 
užít potenciál území v maximální rozumné míře 
a zároveň minimalizovat zásahy. Je potřeba ak-
ceptovat, že i přes minimalizované zásahy se 
ve velké míře bude zasahovat do stávajících 
živých plotů a částečně i do zaužívaných pro-
storů mezi objekty a komunikacemi. Zároveň 
bych velmi rád poděkoval obyvatelům Letné 
za jejich vstřícnost a konstruktivní připomínky, 
které nám pomohly nalézt optimální řešení,“ 
komentoval výsledek květnového projednává-
ní Jindřich Nový, ředitel Kanceláře architekta 
města Zlína. /ara/

V Kostelci pokračuje stavba nového chodníku
Od pondělí 1. července je v  Kostelci na ulici 
Zlínská v plném proudu třetí etapa výstavby no-
vého chodníku. Tento projekt, jehož dokončení 
se plánuje na konec října, si vyžádá investici za 
přibližně 6 milionů korun.
Nový chodník povede podél místní komunikace 
a bude dlouhý bezmála 400 metrů. Práce zahr-
nují také výstavbu nového silničního obrubníku 
a opravy navazujících vjezdů. V části úseku se 
komunikace rozšíří na šest metrů, což zlepší 

plynulost a bezpečnost dopravy. Součástí pro-
jektu je také úprava odvodnění, která zahrnuje 
posun a doplnění uličních vpustí.
„Třetí etapa výstavby chodníku v Kostelci je klí-
čovým krokem ke zvýšení bezpečnosti chodců 
i  řidičů v  této lokalitě. Rozšíření komunikace 
a  další úpravy v  místě přispějí k  celkovému 
zlepšení dopravní situace a komfortu pro oby-
vatele,“ uvedl radní pro dopravu Václav Kovář. 
Současně upozornil, že se celá stavba nerodí 

lehce. „Poté, co jsme loni úspěšně dokončili 
zahajovací etapu, v  rámci které vznikl zhruba  
250 metrů dlouhý chodník, jsme letos rovnou 
zahájili třetí etapu. Tu druhou zatím brzdí složité 
majetkoprávní vztahy, na jejichž vyřešení usilov-
ně pracujeme,“ vysvětlil radní.
Projekt v Kostelci je součástí širšího plánu měs-
ta Zlína na zlepšení infrastruktury a zvýšení bez-
pečnosti pro všechny účastníky silničního pro-
vozu. /ara/

Magistrát zvýšil rozpočet na opravy výtluků  
na 14 milionů korun
Nestálé počasí loňské zimy se negativně po-
depsalo na stavu zlínských komunikací. Rad-
nice proto významně navýšila částku určenou 
na opravy výtluků. Oproti dříve plánovaným  
9 milionům půjde letos na opravy celkem  
14 milionů korun.
„Původně vyčleněná částka by stačila pouze 
na opravy výtluků na nejfrekventovanějších 
komunikacích první a  druhé třídy,“ vysvětluje 
radní pro dopravu Václav Kovář. „Městu Zlín se 

však podařilo navýšit tuto částku o dalších 
pět milionů tak, aby se mohly provést 
také opravy na silnicích třetích tříd,“ 
dodal.
Pracovníci Technických služeb Zlín 
zmapovali na jaře kompletní stav 
všech komunikací na území města 
a navrhli druh i počet potřebných oprav. 
Jejich Plán výtluků 2024 odhalil neobvykle 
vysoký počet poškození silnic, přičemž dů-

vodem bylo právě velmi proměnlivé počasí 
s rychlými výkyvy teplot.

„Práce na opravách se už rozjely. 
Příkladem může být například ulice 
Zelená, kde už byly výtluky úspěšně 
opraveny a obyvatelé si mohou uží-

vat bezpečnou a klidnější jízdu,“ uvedl 
radní Václav Kovář s tím, že úsilí o ade-

kvátní údržbu a modernizaci svých komunika-
cí patří k prioritám města. /ara/

Vizualizace nové podoby ulic Bratří Sousedíků a Pod Rozhlednou v letech 2026 a 2027. Vizualizace: SŽ
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Zlín nadále usiluje o vznik nového vlakového 
a autobusového nádraží
Statutární město Zlín dlouhodobě usiluje o vznik moderního dopravního 
terminálu, který by spojil autobusové a vlakové nádraží. Ve své snaze 
ale nemůže postupovat podle vlastních plánů. Důvodem je fakt, že 
autobusové nádraží je už od 90. let v soukromém majetku a stávající 
vlakové nádraží je v majetku Správy železnic.

Obě nová nádraží jsou chystanou investicí 
společnosti Z-Group a zároveň jsou spjata 
se záměrem na elektrizaci železniční tratě 
Otrokovice – Zlín – Vizovice, kterou připra-
vuje Správa železnic. Město Zlín připravuje 
narovnání komunikace Vavrečkova a  je po-
dobně jako například Otrokovice a Vizovice 
účastníkem koordinačních jednání připravo-
vané modernizace železniční tratě.
„Nijak mě netěší, že máme stále zanedbané 
vlakové nádraží, ale je třeba si uvědomit, že 
stávající budova vlakového nádraží je majet-
kem Správy železnic. Modernizace celé tra-
ti Otrokovice – Zlín – Vizovice včetně nové-

ho vlakového nádraží ve Zlíně se chystá již 
několik let. V současnosti je ke stavbě no-
vého nádraží vydané stavební povolení, ale 
poslední krok, kterým je vydání stavebního 
povolení na celou novou trať do Zlína, 
na ten zatím všichni čekáme,“ uvedl 
náměstek primátora pro dopravu 
Michal Čížek s tím, že město Zlín 
poskytuje jednotlivým investorům 
plnou součinnost.
Správa železnic společně se spo-
lečností Z-Group předpokládají realizaci 
obou staveb v  letech 2026 a  2027. Podle 
dosavadního plánu budou práce probíhat 

současně, přičemž jako první má být ho-
tová železniční trať. Úlohou statutárního 
města je zajištění náhrady pro odstavování 
autobusů, které v  současnosti parkují na 
místě budoucího vlakového nádraží.
V  této souvislosti je nutné vědět, že au-
tobusové nádraží je od devadesátých let 
majetkem soukromé společnosti a vlakové 
nádraží vlastní státní podnik. To znamená, 
že město Zlín ani Zlínský kraj nemají a  ni-
kdy neměly jakoukoliv možnost jedno nebo 
druhé nádraží opravit. Celý proces výstav-
by závisí především na přípravě investice 
státu prostřednictvím Správy železnic.
„Území budoucích staveb je velmi kompli-
kovaně zastavěné. Dalším úskalím je pak 
složitost a délka stavebního řízení, ve kte-
rém se Česká republika řadí na přibližně 
150. příčku ze 160 sledovaných zemí. Zde 
stojí za připomenutí, že třeba administrativ-
ní proces zrušení jednoho nebezpečného 
vlakového přejezdu, v tomto případě u spo-
lečnosti Eurocar, představoval při neustá-
lém odvolávání se účastníků proces na tři 

roky. Posun ve věci zajistila až nová le-
gislativní úprava, která celý proces 
urychlila a místo tří let trvalo papí-
rové zrušení přejezdu pár měsíců,“ 
sdělil náměstek Michal Čížek.
Po dokončení elektrifikace trati 

a  vzniku nového vlakového nádraží 
je v  plánech společnosti Z-Group ještě 

stavba vlastního moderního autobusového 
nádraží a komerčního objektu. /ara/

Správa železnic (SŽ) a společnost Z-Group předpokládají realizaci staveb v letech 2026 a 2027. Úlohou 
města Zlína je zajištění náhrady pro odstavování autobusů, které nyní parkují na místě budoucího 
vlakového nádraží. Vizualizace: SŽ
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Požehnaných 103 let se ve zdraví dožila Marie Nováková ze Zlína, 
která je nejstarší obyvatelkou našeho města.

Nejstarší Zlíňanka Marie Nováková oslavila 103. narozeniny

Bývalá mladá žena z Baťovy školy práce má 
výbornou paměť a je v natolik dobré zdravot-
ní kondici, že žije sama ve svém bytě na Již-
ních Svazích, chodí si nakupovat, pere i vaří. 
S  úsměvem vypráví, jak nabízenou pomoc 
v domácnosti od svých blízkých stále odmítá. 
Chce si zachovat soběstačnost a nebýt niko-
mu na obtíž. „Syn se nabízí, že mi pomůže, 
ale já si zvládnu i nákup obstarat sama, tak 
vždy jen nade mnou mávne rukou.“ Návštěvu 
z  radnice, která ji s kyticí květin a dárkovým 
potravinovým košem přijela k  významnému 
životnímu jubileu pogratulovat, přijala v dob-
ré náladě. Se srdečným: „Už jsem se na vás 

Město chystá zavedení bezplatné přepravy seniorů 
od 80 let ve vozech MHD

„Tento krok je součástí naší dlouhodobé 
snahy zlepšit kvalitu života starších obyva-
tel a podpořit jejich mobilitu a nezávislost. 
Senioři, kteří dosáhnou věku 80 let, tak do-
stanou možnost cestovat po Zlíně a Otro-
kovicích zdarma, což jim umožní snadnější 
přístup k  lékařským službám, společen-
ským aktivitám a dalším potřebným zaříze-
ním,“ zdůvodnil primátor Jiří Korec s tím, že 
osvobození této kategorie seniorů od jízd-
ného zavedla i některá jiná města.
„Jsme rádi, že můžeme našim seniorům 
nabídnout tento významný benefit. Věříme, 
že bezplatná přeprava pomůže zlepšit je-
jich každodenní život a umožní jim aktivněj-

Statutární město Zlín zavede s účinností od neděle 1. září 2024 
bezplatnou přepravu pro všechny seniory, kteří dovršili 80 let věku. 
Novinka se týká všech cestujících, kteří využívají služeb Dopravní 
společnosti Zlín-Otrokovice (DSZO).

ší účast na společenském životě,“ zdůraz-
nil Jiří Korec. Dodal, že senioři od 80 let se 
budou v případě kontroly v MHD prokazovat 
pouze průkazem totožnosti.
Osvobození od plateb představuje podle 
odhadů snížení ročních příjmů DSZO o při-
bližně 2 až 2,5 milionu korun. Pro statutární 
město Zlín a  město Otrokovice tak bude  
každoroční kompenzace MHD navýšena 
o příslušný poměr této částky.
„Starší občané mají často omezené mož-
nosti přepravy, přesto by chtěli zůstat ak-
tivní a  to, co je v  jejich silách, si obstarat 
sami. Dostupnost městské hromadné do-
pravy může být v tomto ohledu klíčová. Vě-
říme, že náš společný krok se Zlínem míří 
správným směrem a perfektně zapadá do 
koncepce starostlivosti sousedních měst 
o zranitelné skupiny obyvatel,“ komentova-
la připravovanou službu starostka Otroko-
vic Hana Večerková. /ara/Ilustrační foto: cedarhurstliving.com

moc těšila!“ gratulanty pohostila vlastnoruč-
ně připraveným občerstvením a přípitkem.
Světlo světa malá Marie spatřila poprvé  
26. června roku 1921 v Dolní Bečvě. Tady vy-
růstala s  rodiči a  dalšími dvěma sourozenci 
v chudých vesnických podmínkách pováleč-
né doby. „Hlad jsem ale nikdy neměla, to ne,“ 
upřesnila Marie Nováková, která vzpomněla 
na své skromné dětství, kdy třeba v kině byla 
poprvé v osmé třídě. Za velké štěstí proto po-
važuje přijetí do učení k Baťům do Zlína, kam 
zamířila ve 14 letech. V systému internát, ško-
la, fabrika se jako mladá žena z Baťovy školy 
práce pečlivě připravovala na budoucí povo-

lání šičky, ale také na to, aby v životě obstála.
„Domů se moc nejezdilo, cesty nám museli 
schvalovat. To samé – schvalovali nám, za 
co utratíme vydělané peníze. Když mi jednou 
neschválili dárek pro maminku, odmítla jsem 
jet na Vánoce domů. Přece bych nemohla jet 
bez dárku pro maminku,“ vzpomněla Marie 
na zážitek ze svého útlého mládí, prožitého 
v  internátě. I přes vysoké pracovní nasazení 
a  tvrdý internátní řád ale nedá dlouhověká 
žena na roky strávené u Baťů dopustit. Z ba-
ťovského drilu a kázně čerpá doposud. „Mně 
se tam moc líbilo, uměla jsem si vydělat 
a baťovský systém mě naučil dobře hospo-
dařit a připravit do života,“ řekla. Svůj největ-
ší díl pracovního života pak strávila v punčo-
chárně.
V baťovské fabrice se začal Marii Novákové 
pomalu skládat i  její dospělý život. Při práci 
potkala svého budoucího manžela Františka, 
který přišel do zlínských závodů Baťa z Hané. 
Spolu pak vstoupili do manželství, v  němž 
vychovali dva syny a  prožili spokojený ži-
vot. Přestože jejich manželství nemilosrdně 
zasáhla před 37 lety manželova smrt a paní 
Marie přišla záhy i o syna, na život nezane-
vřela. Svůj čas věnuje své milované rodině, 
do dnešních dnů čte knihy, sleduje televizní 
pořady a chodí na vycházky. Jednu z větších 
absolvovala ještě ve věku 101 let. To spolu 
s kamarádkou, která žije v sousedství, vyšla 
až na Radhošť. Její plány na letošní léto ale 
nejsou o nic menší. Touží po návštěvě rodné-
ho kraje, kde se chce věnovat procházkám 
kolem řeky Bečvy. /io/
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inzerce

Jižní Svahy spojí s páteřní cyklotrasou společná stezka 
pro cyklisty a chodce
V srpnu začnou práce na nové společné stezce určené pro smíšený provoz 
cyklistů a chodců, která propojí největší zlínské sídliště Jižní Svahy s páteřní 
cyklotrasou. Konec prací je naplánován na letní prázdniny 2025.

„Tuto stavbu jsem si vzal jako osobní úkol při 
nástupu do funkce. Nebylo to jednoduché, 
ale důležitý je výsledek, a tím je nová smíšená 
cyklostezka kolem ulice Okružní, vedená ko-
lem horolezecké stěny Vertikon. Podařilo se 
nám vyjednat takové podmínky, aby s realizací 
všichni souhlasili. Děkuji všem, kteří se na tom-
to projektu podíleli a přispěli svou prací nebo 
zmírněním svých podmínek k  jeho realizaci,“ 
sdělil náměstek primátora Michal Čížek.
Úpravy zahrnou modernizaci trolejbusových 
zastávek. Součástí projektu je také výstavba 
dvou bezpečnějších osvětlených přechodů 
pro chodce a cyklisty, z nichž jeden bude řídit 
semafor. Tyto změny nejenže zlepší bezpeč-
nost, ale také usnadní pohyb a  spojení mezi 
různými částmi města. Uživatelé společné 

stezky se mohou těšit na propojení stávající 
cyklostezky ulici Mladcovská. Také tato stavba 

propojí ulici Luční a povede dále až ke stávající 
cyklostezce u restaurace U Barcuchů. V rámci 
tohoto projektu se rovněž řeší i další důležité 
úpravy. Vznikne například přeložka trakčních 
sloupů, doplnění čeká veřejné osvětlení stezky 
a nasvětlení nových přechodů.
Investiční akci nazvanou Stezka pro chod-
ce a cyklisty, místní komunikace ul. K Pase-
kám, bude v rámci dotačního programu IROP 
2021–2027 spolufinancovat Evropská unie. 
Odhadované náklady jsou ve výši 43 milionů 
korun.
„Práce by měly skončit v  roce 2025, ale 
přesný termín je nyní těžké odhadnout, pro-
tože nás čeká náročné léto a práce začnou 
v  první fázi tak, aby neohrozily realizaci ji-
ných investičních akcí ve městě,“ upozornil 
náměstek Čížek s tím, že kolem Vertikonu se 
musí stavební práce přizpůsobit letním uza-
vírkám a nesmí ohrozit objízdné trasy. „Vzhle-
dem k tomu, že v centru plánuje ŘSD zásadní 
opravy, nechceme, jak se říká, přilévat olej 
do ohně dalším zúžením nebo dopravním 
omezením na klíčových uzlech,“ uvedl Mi-
chal Čížek. /ara/
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Nová křižovatka získala hlavní cenu v kategorii 
Dopravní, inženýrské a ekologické stavby, sil-
niční napojení má Cenu Ministerstva průmyslu 
a obchodu ČR.
Celkem 62 přihlášených děl, což je nejvíc za 
dobu konání soutěže, hodnotili členové odbor-
né komise podle architektonického výrazu díla, 
originality řešení, kvality technologického pro-
vedení a také dopadu na životní prostředí.
Silniční napojení ve zlínské průmyslové zóně 
řeší nové přemostění, opravy navazujících ko-
munikací, stavbu nové křižovatky a záchytného 
parkoviště pro motorová vozidla a také propo-
jení páteřní cyklotrasy. „Jsem rád, že pro město 
Zlín tolik důležitá stavba zaujala i odbornou ve-
řejnost. Je potřeba zmínit, že za realizací stojí 
velmi tvrdá dřina všech zúčastněných. Hlavní 
úsilí pak nesl odbor dopravy. Bohužel žijeme 
v  zemi, kde získat stavební povolení je, řekl 
bych, dvakrát tak složitější než stavbu jako 

Rekonstrukce tržiště Pod Kaštany je v  užším 
výběru 31 děl, která se letos utkají o Českou 
cenu za architekturu 2024. O nominaci zlínské-
ho trhu na prestižní ocenění rozhodla Meziná-
rodní porota České ceny za architekturu 2024. 
„Z  nominace tržiště na Cenu za českou ar-
chitekturu mám radost. Tržiště Pod Kaštany 
nominovala mezinárodní porota mezi nejlepší 
díla z  celkem tří set sedmi přihlášených. To 

Klíčové dopravní stavby Zlína získaly ocenění 
v soutěži Stavba roku 2024

Tržiště je v užší nominaci na Českou cenu za architekturu

Dvě nejvýznamnější zlínské investice loňského roku, Křižovatka ulice 
Mostní – ulice Březnická a Silniční napojení průmyslové zóny Zlín, 
východ a parkoviště P+R Zlín Louky, triumfovaly ve 22. ročníku soutěže 
Stavba roku 2024 Zlínského kraje. 

takovou postavit. V neposlední řadě jsme do-
mluvili vícezdrojové financování. Kromě města 
Zlín se na akci podílel Státní fond dopravní in-
frastruktury, Evropská unie a Ředitelství silnic 
a dálnic. Celá místní část Příluky na tuto stavbu 
čekala dlouho a jsem rád, že se nám ji podařilo 

považuji za velký úspěch a odměnu všem, kdo 
se na obnově tradičního trhu ve Zlíně podíleli. 
Aktuálně dále pracujeme na tom, aby tržiště 
mělo kromě architektonické kvality i  pestrou 
nabídku produktů a  akcí a  díky tomu i  stá-
le více návštěvníků,“ sdělil primátor Zlína Jiří 
Korec. Česká komora architektů zveřejnila na 
nominačním večeru 9. ročníku České ceny za 
architekturu pořádaném 27. června 2024 v Ho-

zrealizovat,“ uvedl náměstek primátora pro do-
pravu Michal Čížek.
Projekt Křižovatka ul. Mostní – ul. Březnická Zlín 
spočíval ve vzniku průsečné křižovatky řízené 
semafory. Součástí architektonicky originál-
ní stavby byla také rekonstrukce veřejného 
osvětlení, vznik nových zastávek MHD, chod-
níků a nová cyklostezka. Přilehlý park u budovy 
Univerzity T. Bati se zvětšil, stavbu zakončily 
sadové úpravy včetně městského mobiliáře.
Soutěž Stavba roku 2024 uspořádala Krajská 
stavební společnost Zlínského kraje při Svazu 
podnikatelů ve stavebnictví a  Česká komora 
autorizovaných inženýrů a techniků činných ve 
výstavbě. Výsledky byly vyhlášeny ve čtvrtek 
20. června v  Kongresovém centru. Nejvyšší 
ocenění získaly letos hned dvě stavby, nový 
bytový dům v  Uherském Hradišti a  moderní 
operační sály v  Krajské nemocnici T. Bati ve 
Zlíně, které se využívají pro robotické operace.
V  kategorii Studentská práce roku, kde byly 
pro studenty středních škol se stavebním za-
měřením tématem bytové domy ve Valašském 
Meziříčí, zvítězila Tereza Strojilová ze SPŠ Zlín. 
Třetí místo obsadil Josef Mozgva a páté Vít Ju-
řenčák ze stejné školy. /ara/

lešovické tržnici v Praze třicet jedna děl, která 
mezinárodní porota nominovala do užšího vý-
běru. Jméno hlavního vítěze i  dalších finalistů 
bude oznámeno v listopadu 2024 na galaveče-
ru ve Foru Karlín.
Autorem proměny tržiště Pod Kaštany je ateliér 
ellement architects ze Zlína.
Více o  České ceně za architekturu na webu 
www.ceskacenazaarchitekturu.cz. /io/

BUDUJTE S NÁMI LEPŠÍ ZLÍN!
HLEDÁME STAVAŘE DO TERÉNU I KANCELÁŘÍ.
Magistrát města Zlína nabízí následující pozice:

Stavební technik
Referent /referentka realizace investičních akcí
Investiční referent /referentka pro dopravu
Referent /referentka stavebního úřadu

Více informací:
annachomic@zlin.eu



STAVEBNÍ FIRMA

Rekonstrukce bytů a domů, bytových jader, koupelen.

Elektroinstalace, voda, odpady, topení, zednické a obkladačské práce.  

Kuchyně, podlahy, dveře, částečné rekonstrukce i rekonstrukce na klíč.  

776 797 007 @g2_rekonstrukcewww.g2rekonstrukce.cz G2 rekonstrukce

Zprostředkování koupě a prodeje nemovitosti.     
Pronájem bytů.               Developerská činnost.

REALITNÍ SPOLEČNOST

776 797 007 www.g2reality.cz G2 reality @g2reality

G2 REALITY S.R.O

Třída Tomáše Bati 1545
760 01 Zlín

(vedle tržiště Pod Kaštany)

            Penzion JAS Luhačovice 
Dlouhodobé ubytování pro 
jednotlivce i zaměstnance firem.
Pořádání oslav, svateb, křtin.
Rezervace na tel.: 776 797 007
www.penzionjasluhacovice.cz
  
 

Prodej třípatrové 
vily v centru Zlína

původní stav
vhodné jako kanceláře 
nebo bytový dům
cena na dotaz v RK

VÝKUP BYTŮ A DOMŮ NA ZLÍNSKU 
            
   ZA NEJVYŠŠÍ CENU S JEJÍ OKAMŽITOU ÚHRADOU
               (I ZADLUŽENÝCH NEBO I V EXEKUCI)

PŘIPRAVÍME PRO VÁS KE KOUPI BYT 2+1 
NEBO 3+1 PO NOVĚ PROVEDENÉ REKON-
STRUKCI KDEKOLIV VE ZLÍNĚ, KDE SI ŘEKNETE

ZA PŘEDEM DOHODNUTOU CENU
DO PŘEDEM DOHODNUTÉHO TERMÍNU

Pronájmy: Byt 1+1 32m², ulice Vejvanovská, Zlín
Byt 1+1 28m², ulice Vejvanovská, Zlín
Byt 1+kk 22m², ulice Štefánikova, Zlín
Byt 1+1 18m², ulice Štefánikova, Zlín

všechny nabízené byty 
jsou nově zrekonstruo-
vané a plně vybavené 
+ je k nim přiřazeno i 
parkovací místo

Prodej rodinný dům 
v Loučce

podlahová plocha 
250m² s možností 
dalšího rozšíření 60m²
sklep, garáž, zahrada
cena na dotaz v RK

Prodej rodinného domu,
Vysoké Pole

o ploše 127m²
pozemek k parkování
zimní zahrada
prostorný sklep
možnost rozšířit
cena na dotaz v RK

Byt 2+kk, Uherský Brod
novostavby garáže v Uh. Brodě                                                                      

wificven.cz United bubbles
of Bílovice 519

WiFič VEN!
30.–31.8.
Bílovice 519

Hosté Lucie Výborné

Cirk La Putyka

Štěpán Markovič

 & Gipsy Groove  

November 2nd · minus123minut           

        H
orácké divadlo Jihlava

    The Tables · Orange

divadelní

překvapení
+

Klauni na volné noze
Bratři v tricku · ÚDiF

Kenka · Cyklokuriozity
Hepa Outdoor fitness
Jiří Sadila · Atmosféra

Program
pro

děti



Až se zima zeptá 
Vy už budete mít plný dřevník

prodej 
palivového dřeva  

tel.: 733 137 647  
www.jkforest.cz
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Rozhovor

Zlín mě nadchl. Tady auto skoro nepotřebujete
I když je už bezmála dva roky v atletickém důchodu, do Zlína přijela stále 
v roli úřadující světové šampionky. Bývalá oštěpařka Barbora Špotáková 
drží od 13. září 2008 hodem dlouhým 72,28 metru stále platný světový 
rekord. Tentokrát si ale sportovní výbavu nepřibalila. V Baťově městě se 
ocitla dílem v roli místopředsedkyně Českého atletického svazu, a také 
jako turistka. Za necelé dva dny toho stihla společně se svým synem 
Jankem hodně. A oba si Zlín užili náramně.

Z první zlínské návštěvy v  roce 2021 jste si 
odvezla zlatou medaili z tehdy „covidového“ 
mistrovství republiky, co teď?
Spoustu zážitků. Překvapilo mě, jak je Zlín po-
stavený a uspořádaný. Přicestovali jsme vla-
kem a zjistili, že auto k poznání města vlastně 
vůbec nepotřebujeme. Všude je tady relativně 
blízko, což je pro návštěvníky, kteří Zlín nezna-
jí, naprosto skvělá zpráva. Pokud nejste le-
noch, k velké prohlídce vám stačí vlastní nohy. 
(směje se)

Co vás zaujalo nejvíc?
Je to zážitkové město pro malé i  velké. Na-
mátkou, třeba páternosterem jsme vyjeli na 
vyhlídkovou terasu Baťova mrakodrapu, stihli 
jsme se projít v  krásných parcích, navštívili 
jsme zoopark v  Lešné. Reklamy nelžou, za-
hrada je nádherná a město svým uspořádá-
ním mimořádné. Tolik zeleně jinde vážně ne-
najdete.

Zlínský atletický šampionát jste si ale ne-
chala ujít…
Mrzí mě to, ale dlouho dopředu jsem měla 
v diáři na poslední červnový víkend zamluve-
nou jinou akci. Zlín má navíc velmi povedený 
atletický stadion. Mně se nelíbí areály posta-
vené na kopcích, ale ten zlínský, to je výjimka. 
Architektům se tady výborně podařilo umístit 
stadion do svahu. Vlastně mě to ani nepřekva-
puje, když jsem teď viděla, jak je město konci-
pované. Jako závodnice jsem město vnímala 
úplně jinak.

Pamatujete si na chvíli, kdy jste ve Zlíně 
v roce 2021 hodila 61,38 metru a odvezla si 
národní titul?
Byla to tehdy moje vůbec první návštěva a při-
jela jsem navíc v situaci, kdy jsem nebyla hlav-
ní favoritkou. O to víc je pak člověk schopen 
vnímat celý mítink. Není to, jako když někam 
přijedete závodit jako mladý a  neokoukaný 
borec, kterému je díky mládí vlastně všech-
no jedno. Pamatuju si velmi dobře, že jsem 
před třemi lety musela ze sebe vydat skuteč-
ně hodně, abych zvítězila. A stejně jako letos 
bylo tehdy úmorné vedro. Jeli jsme se s trené-
rem vykoupat do jednoho lomu poblíž Zlína, 
ale na jeho jméno, na to si už nevzpomenu.

Málokterá známá osobnost přijíždí do Zlína 
vlakem. To nebývá zvykem…
Já mám vlaky ráda a  při cestách na Moravu 
je využívám. Přijde mi to pohodlné a  vůbec 

nejjednodušší cestování. S Jankem jsme si ve 
Zlíně oběhli pár kešek, geocaching je naše 
vášeň, no a pak se vydali na prohlídku celého 
města. Já se vždy snažím na cestách spojit 
příjemné s užitečným. Jen mě trochu mrzí, že 
když jedete v mrakodrapu páternosterem, mu-
síte v posledním patře vystoupit. Chtěli jsme si 
to projet celé. Což jsme si zkusili na pražském 
magistrátu.

Působíte jako místopředsedkyně Českého 
atletického svazu. V  jakém stavu je podle 
vás nyní česká atletika?
Jé, nemáte lepší otázku? (směje se) Já vždy 
velmi nerada hodnotím něco podle tabulek 
nebo statistik. Samozřejmě, k úřadu patří, ale 
já se stále cítím jako sportovec, snažím se mít 
nadhled. Nejsem typ člověka, který by hodno-
til, vyhodnocoval. Jsem živelný typ, který ne-
spekuluje, a myslím, že i  lidé mě tak vnímají. 
Na svazu se zabývám mládeží. Samozřejmě 
vím a  vidím, že atletům chybí sportoviště. 
Tento problém vnímám jako svůj úkol. Třeba 
v Praze nemáme se začínajícími oštěpaři kde 
házet, a to jsme v hlavním městě…

BARBORA ŠPOTÁKOVÁ

■ Místopředsedkyně Českého atletické-
ho svazu

■ Bývalá oštěpařka, dvojnásobná olym-
pijská vítězka z LOH 2008 v Pekingu 
a LOH 2012 v Londýně, trojnásobná mis-
tryně světa z Ósaky (2007), Tegu (2011) 
a Londýna (2017)

■ Od 13. září 2008 drží světový rekord 
v hodu oštěpem v ženské kategorii 
s výkonem 72,28 metru (nejdelší hod od 
změny těžiště ženského oštěpu v roce 
1999).

■ Dříve se věnovala víceboji. Aktivní 
oštěpařskou kariéru ukončila v září 
2022.

■ Na vrcholných světových soutěžích 
získala jedenáct medailí, více než která-
koli jiná česká atletka v historii.

■ 28. října 2012 ji prezident Václav Klaus 
vyznamenal Medailí Za zásluhy.

■ 43 let, matka synků Janka a Darka

■ Zajímavostí je, že otec je původem 
Slovák a Maďar. Po babičce umí Špotá-
ková maďarsky. Matka má kořeny v Itálii.

Jak je možné, že atletika je tolik oblíbená 
třeba v  Itálii, Francii nebo Velké Británii, 
kde jsou jinak unešeni spíš z fotbalu?
Všechno to začíná v  rodině a  ve škole, to 
byl, je a bude základ.

Ne každý ale má k atletice vztah. Vy jste 
vlastně výjimka, protože oba rodiče byli 
a jsou stále sportovci.
To je pravda. Když občas slyším rodiče, 
mé vrstevníky, jak mají pocit, že za vedení 
dětí je vlastně odpovědný oddíl a  trenér… 
Pomalu nevím o  dítěti, které by nestrávilo 
polovinu dne s mobilem v  ruce. Rodina, to 
je skutečně základ a  atletika je tradičním 
sportem pro silné individuality. Bohužel, 
volbou rodičů je především fotbal nebo   
jiné týmové sporty. Navíc děti se už venku 
nescházejí kvůli sportu. Já jsem třeba s klu-
kama chodila hrát fotbal, celé dětství jsme 
kopali u  garáže. To ale dnes už neuvidíte. 
Nejsou hřiště, kde by děti volně chodily.

Zlínské mistrovství vám letos uniklo. Co 
olympiáda v Paříži?
Budu na olympiádě, ale u jezera Most. Sta-
la jsem se ambasadorkou Olympijského 
festivalu Paříž 2024, který se uskuteční 
u  krásného jezera ve stejný čas, tedy od 
26. července do 11. srpna. Cílem této velké 
prázdninové akce je rozhýbat děti. Vyzkou-
šejí si tady 52 sportů a zároveň budou fan-
dit českým olympionikům. Doufám, že to 
bude skvělá akce. Jaroslav Chudara
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Město podporuje komunitní život
Komunitní život v minulosti hrál klíčovou roli pro přežití. Lidé si byli 
blíž a při problémech se mohli spolehnout nejenom na své blízké, ale 
i sousedy. Třebaže v moderní době již komunitní život není podmínkou 
pro holé přežití, mít dobré sousedské vztahy je k nezaplacení v každé 
době. 

Ke kvalitě života v našem městě, kterou ve vel-
ké míře utvářejí mezilidské vztahy, chce proto 
přispět i  zlínská radnice. A  to doslovně. Od 
začátku roku poskytuje příspěvek deset tisíc 
korun na komunitní akce, do kterých organizá-
tor z řad obyvatel dané lokality zapojí ostatní. 
Podpora se týká místních částí vnitřního Zlína, 
ke kterým patří Bartošova čtvrť, Jižní Svahy I, 
Jižní Svahy II, Lazy, Lesní čtvrť, Letná, Mokrá, 
Zlínské Paseky, Obeciny, Podhoří, Podvesná, 
Benešovo nábřeží, Vršava, Nivy, Zálešná, Kúty 
a Zlín-centrum.
„Komunitní život je v  některých částech Zlí-
na často ztížen vyšší koncentrací obyvatel 
a  s  ní spojenou anonymitou. Navíc moderní 
rychlý životní styl a zaneprázdněnost obyva-
tel, budování dobrých vztahů také nepřispívá. 
Proto chceme finančním příspěvkem motivo-
vat obyvatele k  organizaci akcí, na kterých 
se mohou seznámit s ostatními lidmi v okolí 
a posilovat tak příjemné sousedské soužití,“ 
uvedla náměstkyně Jana Bazelová.

O  tom, že komunitní život není výsadou jen 
vesnice a  minulosti, ale může fungovat i  na 
sídlišti, svědčí obyvatelé bytů v ulici Budova-
telská 4814–4815 na Jižních Svazích. Jejich 
komunitní život sahá do osmdesátých let mi-
nulého století. To se tady začalo stavět 512 
bytových jednotek formou svépomocné vý-
stavby. Co to obnášelo?
„Každý zájemce o byt musel tehdy odpraco-
vat 1500 hodin. Práce na stavbě se stala ná-
plní volného času i o sobotách pro další členy 
rodiny. A tak se stalo, že se tu u pomocných 
prací sešli doktoři, prodavači, učitelky, kadeř-
nice, cukrářky, účetní, prostě všechny obory. 
Mělo to ale jednu velkou výhodu. Když se 
v roce 1985 stěhovali do nových bytů, už se 
téměř všichni znali od lopaty, krumpáče nebo 
kbelíku s hadrem,“ popsal, jak práce posilova-
la komunitní život, jeden z obyvatel Miroslav 
Tesař a pokračoval:
„Stěhovaly se tu většinou mladé rodiny s ma-
lými dětmi, pro které tady nebylo jediné dět-

ské hřiště. Maminky na mateřské dovolené jim 
tak dopoledne chystaly program za domem, 
kde to ale stále bylo jedno velké staveniště. 
Několikrát do roka se také pro děti za domem 
o víkendech pořádaly různé soutěže.“
Z  těch původních „svépomocných stavitelů“ 
už v domě prý moc nezůstalo. Byty s krásným 
výhledem na Zlín často přenechali svým dě-
tem, a to i s tradicí. Tradice pěkného soused-
ského života totiž pokračuje. Dodnes na Vá-
noce před domem nikdy nechybí rozsvícený 
vánoční stromeček a v tomto roce za finanční-
ho přispění města uspořádali už tři akce. Jar-
ní úklid a stavění a kácení májky. Společnou 
akci Rodinný baseball zorganizovali s pomocí 
města už i obyvatelé Letné, na Dílech se konal 
piknik s opékáním a obyvatelé z Lazů se se-
šli po sousedsku na zahradě při dobrém jídle 
a pití.
„Dobré sousedské vztahy mohou výrazně 
zvýšit pocit bezpečí a  snížit sociální izolaci 
obzvláště osamělých lidí, kteří se často bojí 
někoho oslovit a žijí v izolaci svého bytu. Pro-
to budeme rádi, pokud se obyvatelé daných 
lokalit nebudou bát vzít iniciativu  do vlastních 
rukou a  uspořádají stmelovací akci pro své 
okolí. Rádi jejich úsilí podpoříme,“ doplnila 
Jana Bazelová.
Máte chuť uspořádat například sousedské se-
tkání, drakiádu, sportovní utkání, dětský den, 
lampionový průvod a další akce dle vaší fanta-
zie a jedinou překážkou jsou chybějící peníze? 
Město vám pomůže. Není nic jednoduššího, 
než požádat Fond prorodinných aktivit, po-
doblasti Komunitní život, aby vám na přípravu 
přispěl. Do 7 dnů už budete znát odpověď. 
Žádosti město přijímá do 15. listopadu 2024 
do 14 hodin. 
Bližší informace podá Odbor kanceláře primá-
tora Magistrátu města Zlína, Lucie Zábojová, 
luciezabojova@zlin.eu, tel. 577 630 188. 
Podrobné informace, jak získat finanční 
podporu akce, jsou zveřejněny na webu 
www.zlin.eu/komunitni-zivot.  /io/

Více informací na: 
www.zlin.eu/komunitni-zivot

POZNEJ SVOU KOMUNITU
Město Zlín vám poskytne až 10.000 Kč
na podporu komunitního života!

Získejte finanční prostředky na sousedské aktivity
jako např. přátelská posezení, společné úklidy okolí domu,
slavnosti či akce pro děti. Vytvářejte příležitosti pro
vzájemné poznávání a budování komunity!

Piknik s opékáním v ulici Díly Kácení májky v ulici Budovatelská z r. 1991
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Za pořízení čerpací techniky typu TOHATSU  
VE 1500 pro dobrovolné hasiče z  místních 
částí Lhotka, Louky, Jaroslavice, Prštné 
a Klečůvka vydalo město Zlín ze svého roz-
počtu 1 672 825 korun.
„Investice posílí hasičskou výbavu v  jednot-
livých částech Zlína a  umožní dobrovolným 

Třetí ročník Mezinárodního mistrovství menz se 
letos premiérově konal v Potravinářském pavi-
lonu Fakulty agrobiologie, potravinových a pří-
rodních zdrojů České zemědělské univerzity za 
účasti pěti soutěžních týmů. Domácí barvy hájila 
Menza ČZU Praha – Suchdoláci a  nastoupila 
proti soupeřům Mensa Matrix – Studentenwerk 
Dresden, Univerzita Tomáše Bati ze Zlína, Tech-
nická univerzita Ostrava a  Střední průmyslová 
škola na Proseku – Primirest. Zlato tentokrát míří 
do Zlína. Soutěžní týmy měly za úkol připravit 
plnohodnotné dvouchodové menu ve složení 

Hasiči získali od města nové stříkačky a přívěsný vozík

Menza UTB získala zlato v mezinárodním mistrovství

Hned pět zlínských jednotek sboru dobrovolných hasičů získalo od 
města nové požární stříkačky. Do užívání je převzaly u hasičské zbrojnice 
v Prštném za účasti náměstka primátora města Zlína Vojtěcha Volfa.

hasičům efektivněji zasahovat při požárech 
a  dalších mimořádných událostech. Moder-
ní čerpací technika nahradila už technicky 
a  morálně zastaralé stříkačky, které sloužily 
26 a  více let. Vykazovaly častější porucho-
vost a  tím i  zvýšené náklady na jejich servis 
a opravy,“ uvedl Vojtěch Volf a doplnil: „Tyto 

předkrm/hlavní chod nebo hlavní chod/dezert. 
Povinnými surovinami bylo vepřové maso, bram-
bory, med a jogurt. Hodnotily se kreativita a složi-
tost zpracování surovin, snoubení chutí v celém 
menu, kompozice jednotlivých chodů, využití 
sezónních surovin, efektivní zpracování, množ-
ství odpadu a reálnost kalkulace. Mottem sou-
těže byl Náš venkov. Druhé místo patřilo týmu 
SPŠ Prosek Primirest, třetí místo týmu VŠB –  
Technická univerzita Ostrava. Diváckou soutěž 
vyhrála domácí menza ČZU. Menze UTB i ostat-
ním výhercům gratulujeme! /red/

modernější a výkonnější stroje už ve svých jed-
notkách máme. Jedná se momentálně o nejvý-
konnější stříkačku ve své třídě na trhu, která 
navíc disponuje nízkou hmotností, pouhých 
107 kg. Mohou ji tak bez problémů přenášet 
pouze dva hasiči, a to i v nerovném terénu.“
Mimo tuto investici pořídilo město pro jednot-
ku dobrovolných hasičů JPO II/1 statutárního 
města Zlína přívěsný vozík za 342 672 ko-
run. I  v  tomto případě přívěsný vozík nahradil 
stávající technicky a  morálně zastaralý vozík 
s  nevyhovujícím podvozkem a  jednostranným 
využitím.
„Nový přívěsný vozík umožní převoz vybave-
ní pro zásah, které se nevejde do cisternové 
automobilové stříkačky. Trvalé připevnění zá-
chranného člunu na speciální výsuvné a zve-
dací ohrádce pak umožní efektivní výjezd 
jednotky k mimořádné události. Dále můžeme 
využít nákladní prostor pro přepravu nejrůzněj-
šího materiálu při mimořádných událostech 
i na akce pořádané městem,“ popsal výhody 
velitel jednotky JPO II/1 statutárního města Zlí-
na Karel Fuksa. /io/
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César ve zlínské zoo. Foto: MZA-SOkA Zlín

Sochař Bohumil Kafka u sochy lva
Foto: Slovenská národná galéria

Legendární lev César býval řadu let ozdobou zlínské zoo a můžeme jej 
obdivovat dodnes, zůstal zvěčněný v monumentálním sochařském díle.

„Spatřil poprvé světlo světa za mřížemi cirku-
sové klece, v níž se třásl zimou mrazivých dnů, 
protože teplo unikalo stanovou plachtovinou 
do chladného prostoru nad cirkem. A  dostal 
své hrdé jméno César, když ještě vypadal 
úplně zimomřivě, choule se v náručí majitele 
pojízdného cirkusu. Tak přijel do Zlína, do toho 
zázračného města, kde po měsících slabých 
návštěv, jež ohrožovaly existenci kočovného 
podniku, zase byl velký stan zaplněn vděčný-
mi diváky do posledního místa. A šťastný ře-
ditel přinesl osobně jako projev vděku Tomáši 
Baťovi malého krále zvířat Césara,“ psaly míst-
ní noviny Zlín v říjnu 1935.

DAR ŘEDITELE CIRKUSU
První zmínka o „berberském“ lvíčkovi se v novi-
nách objevila 10. dubna 1931. Narodil se v lednu 
toho roku v  přerovském zimovišti rakouské-
ho cirkusu Rebernigg. S  tímto cirkusem přijel 
v březnu téhož roku do Zlína. Bohužel špatně 
viděl na jedno oko, což znemožňovalo jeho vy-
užití pro cirkusovou drezúru. A tak se jej rozho-
dl majitel věnovat Zlínu.
Josef Vaňahara, tehdy mladý redaktor zlín-
ských novin, to popisuje v knize Příběh jednoho 
muže a jednoho města. Do redakce za ním při-
šel jeho kamarád Tomáš Baťa junior, továrníkův 
syn. Oznámil mu zajímavou novinku. Otci volal 
ředitel cirkusu Rebernigg, jestli by jako staros-
ta města přijal pro zlínskou zoologickou zahra-
du mladého lva.
„Otec soudí, že to bude zajímat noviny a chce, 
abychom pro lva jeli. Těm Reberniggům záleží, 
aby zvíře nepředávali jen tak, bez formy. Chtějí 
z toho mít nějakou reklamu. Váží prý méně než 
půl metráku a vejde se do auta,“ vysvětlil mu 
mladý Tomáš.
Cirkus tábořil na bývalém dobytčím trhu v Kvít-
kové ulici. Když tam přijeli, už se srocoval zá-
stup čekatelů na večerní představení. Moderá-
tor oznámil, že bude předáván lev jako dar pro 
městskou zoo.
Majitel cirkusu pronesl před obecenstvem da-
rovací proslov a krotitel mezitím vedle něj držel 
v náručí lva, což nebylo jednoduché. I když to 
bylo malé mládě, mělo pořádnou váhu, nevydr-
želo v klidu a škubalo se.
Mladíci přijeli v šéfově prostorném Chevroletu, 
kam krotitel lva zanesl a usadil ho na zadním 
sedadle. Josef Vaňhara si musel vedle lva sed-
nout, dohlížet na něj a uklidňovat ho za jízdy.

IDYLKA U VILY
Potíž byla v  tom, že vše bylo zorganizováno 
spontánně a  narychlo a  pro lva neměli v  zoo 
připravenou žádnou klec. Vézt ho tam nemělo 
smysl. A tak skončil přímo u Baťů v zahradě ro-
dinné vily. Časem tam pro něj zřídili i klec. Než 
zařídili místo v zoo, tak to trvalo nějaký čas.
V  té době se v  zahradě u  vily natáčel slavný 

projev Tomáše Bati o  vyhlídkách světového 
obuvnictví nazvaný Nebojme se budoucnosti. 
„Tomáš Baťa mluvil pevným, ostrým hlasem 
o veliké práci, jež čeká všechny ševce tohoto 
světa. A ve dvou místech ozývá se za jeho jas-
nými slovy temné mručení, sice jen ze vzdále-
ného zvukového pozadí, ale přece dobře sly-
šitelné,“ dočteme se v novinách.
Dodnes díky tomu zůstal zaznamenám zvuko-
vý projev lva Césara. Byl také několikrát nafil-
mován.

HLAVNÍ ATRAKCE ZOO
César rostl, mohutněl, dostával mocnou hřívu 
a  měnil se v  impozantního lva. Stal se hlavní 
atrakcí malé zlínské zoo, která se nacházela 
v sadech kolem zlínského zámku. 
Archivář Vladimír Štroblík ve sborníku Zlínsko 
od minulosti k současnosti v  roce 1993 píše, 
že tato první zlínská zoo byla Tomášem Ba-

ťou otevřena 1. května 1930. O rok později už 
měla kolem padesáti zvířat. Lev César se brzy 
dočkal společnosti. Před závěrem prvomá-
jových oslav roku 1931 daroval Baťovi další lví 
mládě ředitel českého cirkusu pan Kludský. 
Bylo staré teprve několik dní a  dosahovalo 
délky 50 centimetrů. Čtyřměsíční Cézar tak 
dostal kamarádku Betty a budovaná zoo další 
malé lvíče. V dubnu 1934 se lvici Betty narodila 
dvě lvíčata, bohužel mláďata se v nevhodných 
podmínkách zlínské zoo udržela při životě jen 
několik hodin. 
Lev César se stal jednou z hlavních příčin zru-
šení zoo v  zámeckém parku. „Již dříve bylo 
předmětem debat, zda místo pro ni je vhodné, 
opaku napovídaly některé předpoklady hy- 
gieny, a jak v ní narůstal počet různých kejha-
vých, křikavých a békavých příslušníků, i  klid 
okolních obydlí. A  jakmile se přidal dorůstají-
cí a posléze dorostlý César, stal se rozhodný 
zákrok nezbytným. Stačilo, aby v podvečer jen 
jakoby z nudy zívl a zadunělo to, jako když se 
vyvrátí auto s prázdnými sudy. A když, puzen 
prastarými pudy po domově svých předků 
a společnosti svého klanu zařval, zaburácelo 
to jako bouřka přímo nad hlavou,“ vzpomíná 
Josef Vaňhara.
A tak bylo rozhodnuto o přestěhování zoo k le-
teckému majáku na Tlusté hoře. To bylo daleko 
od města uprostřed lesa a zvířata tam nikoho 
nerušila. Nevýhodou bylo, že kvůli velké vzdá-
lenosti hodně opadl zájem návštěvníků.
Se stěhováním zvířat se začalo koncem jara 
1934 a v první půli července byla přestěhova-
ná celá zoo. Zvířata byla umístěna v ohradách 
a  prostorných klecích postavených na pro-
stranství pod rozhlednou.
Lvici Betty se brzy narodila další dvě mláďata, 
sama se o  ně ale nedokázala starat, a  proto 
byla ošetřována strážcem Majáku panem Vav- 
ruškou. Udržel je při životě jen osm dní. Před 
očekáváním dalšího lvího přírůstku proto byla 
o  pomoc požádána pražská zoo a  dva ze tří 
narozených lvíčků byli v roce 1936 předáni do 
Troje výměnou za medvědici, která naopak 
obohatila zoo na Tlusté hoře ve Zlíně.

MODEL PRO SOCHAŘE
V září 1935 odjel lev César na půl roku do Pra-
hy. Sochař Bohumil Kafka jej použil jako model 
pro pomník Milana Rastislava Štefánika v Bra-
tislavě. Césarova socha stojí v  Bratislavě do-
dnes, na čestném místě na nábřeží u Dunaje 
před novou budovou Slovenského národního 
divadla. 
S německou okupací v roce 1939 přišel i zánik 
zoologické zahrady. Zájem návštěvníků, který 
se po přestěhování z  centra snížil, ještě více 
upadl. Lidé měli jiné starosti. Také péče o zví-
řata ve válečných letech byla velmi kompliko-
vaná.
V tisku je zoo naposled zmiňována v roce 1940. 
Zvířata, a s nimi i lev César, přesídlila do jiných 
zoologických zahrad. A tady se nám stopa kdy-
si slavného zlínského lva ztrácí. Pavel Stojar

Tenkrát ve Zlíně: Baťův lev César



Výstava a herna plná kostek Lego®

v Galerii Desítka už jen do 31. 8.
Pro všechny malé i velké fanoušky kostiček 
LEGO® je o prázdninách připravena skvě-
lá příležitost – návštěva Galerie Desítka 
v 10. patře Obchodního domu. Až do 31. 8. 
se tu koná Výstava a herna plná kostek 
LEGO®. Kostek na hraní i exponátů zapůj-
čených z  jedné z  největších soukromých 
sbírek ze Slovenska je tolik, že zaplnily celý 
jeden kamion. Můžete si pohrát s kostkami 
všech velikostí: od těch nejmenších staveb-
nic až po velké Fun blocky, z nichž se dají 
stavět domy či hradby. V herně jsou kreativ-
ní stolky, „bazén“ DUPLO®, graffiti stěna či 
figuríny, které se dají kostičkami „oblékat“ 
nebo lovení krokodýlů. Ve vitrínách v herně 
i obchodní pasáži jsou k vidění již složené 
stavebnice. Otevřeno je denně od 10:00 do 
18:00. Po dobu výstavy je přístupná také 

galerijní kavárna s venkovní terasou a origi-
nálním panoramatickým výhledem na Zlín.
Tato akce není sponzorována ani provozována 
společností LEGO Group.
Více na www.obchodnidum.cz

Happy hours masáže: 80 za 50
Dopřejte si kvalitní odpočinek a zajděte si 
na exotickou masáž do Fyzio Garden. Od 
10 do 16 hodin platí akce happy hour: ma-
sáž v délce 80 minut za cenu 50!
www.fyziogarden.cz

Užijte si léto plné zábavy a chutí na Obchodňáku

Škola vaření nabízí zářijové termíny
Škola vaření Bistrotéky Valachy pokračuje 
již v září, kdy jsou naplánovány následující 
kurzy:

1. 9. Thajská kuchyně II 
1. 9.  Vietnamská kuchyně 
10. 9. Výroba čokoládových pralinek 
13. 9. Mezinárodní den čokolády 
11. 9. Moderní odpalované těsto II. Novinka

www.bistrovalachy.cz/skola-vareni/

Děti, které si zajdou do Obchodního 
domu v létě na zmrzlinu, k ní 

v Bistrotéce Valachy, Kafe na rohu 
a Delikaně dostanou jako dárek 

barevný balónek.
SOUTĚŽ O VÝLET DO LEGOLANDU!
Ve výstavních vitrínách jsou ukryty tři 

figurky kašpárka. Objevte je a soutěžte 
o 3× rodinný výlet do německého Lego- 

landu, dárkový balíček z Papírnictví Grafit 
a stavebnici Minecraft od Home Credit.

Slavíme 30 let od svého vzniku

VÝROBA

</>

VÝVOJSERVISREALIZACE

ROZŠIŘUJEME TÝMY VE ZLÍNĚ

www.cross-traffic.com



STAVBYVEDOUCÍ

pozemní stavitelství, 
denní dojezd domů - Zlínsko

Hledáme

Proč pracovat u nás?

Pojďte pracovat 
k nám!

NA STOJÁKA! – LUKÁŠ PAVLÁSEK, TOMÁŠ MATONOHA, KAREL HYNEK 
SOUTĚŽ V POJÍDÁNÍ ŠVESTKOVÝCH KNEDLÍKŮ MODERUJE LIBOR BOUČEK

HLAVNÍ MEDIÁLNÍ  
PARTNEŘI

HLAVNÍ PARTNER

GENERÁLNÍ PARTNER

55. ROČNÍK

 TRADIČNÍ SETKÁNÍ 

S PŘÁTELI

RYBIČKY 48 
DIVOKEJ BILL 

NO NAME•TUBLATANKA 
TOMÁŠ KLUS•DESMOD•VYPSANÁ FIXA•POKÁČ
XINDL X•O5 A RADEČEK•ANNA K.•DOGA•VISACÍ ZÁMEK
DOKTOR P.P.•FLERET•STREET 69•REFLEXY•KOSOVCI

23. – 24. 8.

předprodej vstupenek:

OPL_2024-0020_skladove_vozy_594x841mm_04TM.indd   1 24.06.2024   15:30

od 469 990 Kč s DPH

MIKONA AUTO s.r.o., DEALER OPEL, TŘ. T. BATI 372, ZLÍN-LOUKY
WWW.MIKONA.CZ 
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ZOO Zlín slaví rekordní návštěvnost, na léto přichystala 
nová terária pro plazy

Mládě tygra ussurijského

Zlínská zoo se v letošním roce těší mimořádné přízni návštěvníků. Do areálu 
zahrady doposud zavítalo 320 000 osob, což znamená 11% nárůst ve 
srovnání se stejným obdobím roku 2023. Daří se i zámku Lešná, historické 
interiéry si prohlédlo 12 716 návštěvníků, o třetinu více než vloni. 

Zlínská zoo slaví další významný chovatelský úspěch. Pětiletá tygřice Samba 
úspěšně odchovává své první mládě. Malý sameček je ve skvělé kondici, 
zdravý a vitální. 

Pokud bude návštěvnost pokračovat v uvede-
ném trendu, ZOO Zlín věří v překonání dosa-
vadního rekordu z roku 2022. Tehdy do zahra-
dy přišlo téměř 799 000 návštěvníků.
V  posledních několika let návštěvnost ZOO 
Zlín pravidelně atakuje hranici 800 000 
osob. „Neznám lepší ocenění úsilí všech 
90 zaměstnanců zahrady než právě ne- 
ustálý návštěvnický zájem. Získáváme nové 
návštěvníky, opakovaně se k  nám také vra-
cí celé rodiny a  nebojím se říct i  genera-

ce. Velmi si této přízně vážíme a  všem ná-
vštěvníkům za ni děkujeme,“ uvedl ředitel 
ZOO Zlín Roman Horský. Jak dále dodal, 
vysoké návštěvnosti napomáhají i  rozhleh-
lá parkoviště v okolí zoo. „K dispozici je nyní  
1 600 parkovacích míst, to je nejvíc v  rámci 
českých zoo. Parkoviště, která spravuje zoo, 
jsou bezplatná, lidé tak mohou zdarma za-
parkovat především u sezonního vstupu. Pro 
další dvě nová parkoviště s kapacitou celkem 
190 míst již máme zpracovánu projektovou 

Pětiletá Samba, která přišla na svět ve zlín-
ské zoo, porodila mládě na začátku května. 
Díky kamerám umístěným v  porodním boxu 
jej mohli chovatelé pozorovat skutečně od 
prvních okamžiků. Otcem mláděte je třinácti-
letý samec Youryi, kterého zlínská zoo získala 
v roce 2022 z francouzské Zoo de La Palmyre. 
Malý tygřík prozatím tráví veškerý čas spo-
lečně s  matkou Sambou v  chovatelském 
zázemí. Dopoledne sice tygřice vychází do 
venkovního výběhu, mládě však zůstává ve 

dokumentaci. Součástí nových parkovišť 
bude i stellplatz pro 18 karavanů,“ řekl ředitel 
Horský.
Návštěvníci také velmi pozitivně hodnotí no-
vinky a proměny expozic, které každým rokem 
zoo přináší. „Věříme, že rozvoj zahrady v duchu 
spokojené zvíře rovná se spokojený návštěvník 
přináší ovoce. Krok po kroku budujeme areál 
naprosto odlišný od tradičního pojetí zoo, prio-
ritou je maximální komfort a prostor pro zvířata. 
Přesně takové bude i záchranné centrum pro 
lvy, jehož výstavba se rozběhla před 14 dny. 
A také probíhající oprava expozice gibonů stří-
brných v asijské oblasti,“ doplnil Horský.
Uvedené nové projekty však nejsou jedinými 
novinkami, které zlínská zoo připravila. „Myslím, 
že potěšíme všechny milovníky plazů. V polovi-
ně července se do letní expozice u zámku opět 
vrátí aligátoři, velkou radost bezpochyby již nyní 
udělají nová terária v Zátoce rejnoků a v pavilo-
nu žiraf. Lidé zde uvidí například africké krajty 
královské, australské krajty zelené a  kýlnaté. 
Posledně jmenované patří mezi velmi vzácně 
chované krajty, ve volné přírodě byly objeveny 
teprve v roce 1981. Kromě hadů se můžete těšit 
také na námi odchovaná mláďata želv pardálích 
nebo mohutné africké žáby hrabatky drsné,“ 
představil novinky ředitel Roman Horský. /red/Tropické teploty zvířata v ZOO Zlín zvládají bez problémů, užívají si klimatizovaných pavilonů, jezírek i ba-

zénů, odpočívají ve stínu. Dostávají i speciální zmrzliny, třeba u tygrů mají příchuť ryb, u slonů jsou ovocné.

vnitřní ubikaci. Přesto jej návštěvníci uvidí. 
„V přístřešku u expozice tygrů ussurijských 
jsme nainstalovali obrazovku, na kterou pře-
nášíme aktuální záběry z vnitřní ubikace. Kaž- 
dý den, vždy od 9.00 do 16.00 hod., tak ná-
vštěvníci mohou sledovat dění u tygří rodiny. 
Pokud půjde vše podle předpokladů, na prv-
ní procházku do venkovního výběhu se Sam-
ba společně s mládětem vydá na konci čer-
vence,“ uvedla Romana Mikešová, vedoucí 
marketingu.  /red/
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Jan Pravda: Jsme Berani, ambice jsou dané

Jak s  odstupem hodnotíte loňskou sezonu 
z pohledu A-týmu i mládeže?
Za poslední necelé dvě sezony, kdy v  klubu 
působím, jsme byli s A-týmem vždy ve finále. 
Samozřejmě mě mrzí, že jsme nakonec nevy-
hráli, ale jelikož průběh sezony nebyl ideální, 
jsem s  výsledkem velice spokojen. Podařilo 
se nám vhodně investovat do rozvoje zázemí, 
vše se stihlo v krátkých termínech. Vybudovali 
jsme zázemí kabiny a regenerační zóny A-tý-
mu. Zázemí pro trénink na suchu. Vznikla posi-
lovna, venkovní střílna a restaurace pro kvalitní 
stravování všech hráčů. Opravy realizujeme 
společně s městskou společností STEZA Zlín, 
která odpovídá provozně za zimní stadiony. 
Spolupráce funguje velmi dobře a do budouc-
na zaručuje rozvoj stadionů. V mládežnických 
kategoriích jsme nastartovali změny a  první 
rok dopadl úspěšně. Všechny kategorie aka-
demie, tedy U15, U17 a  U20, se dostaly po 
historicky dlouhé době do play-off, což byl 
pro nás cíl, který budeme v dalších sezonách 
posouvat. Podařilo se nám obhájit status aka-
demie na nejvyšší úrovni AAA a aktuálně jsme 
na děleném devátém místě se Spartou Praha 
z 25 týmů. To, co nás nejvíce těší, je fakt, že 
se nám podařilo mít celkově třináct hráčů v re-
prezentačních výběrech Česka a z toho tři hrá-
če na mistrovství světa U18. Tři hráči byli draf-
továni do kanadsko-americké juniorky a Adam 
Jecho uspěl na NHL draftu. V náborech jsme 
měli osmdesát hráčů. Vidíme, že se opět za-
číná ve Zlíně tvořit silná hokejová základna. 
Všem hráčům, rodičům a  trenérům tak patří 
obrovský dík a  věřím, že v dalších sezonách 
na tyto úspěchy navážeme a přestavba klubu 
se bude postupně více naplňovat.

Mohou se fanoušci těšit v nadcházející sezo-
ně na něco speciálního?
Pro letošní sezonu jsme připravili změnu 
sektoru hostí, nové ozvučení na stadionech, 
novou světelnou show, která bude provázet 
průběh zápasů, a taky potřebné doplnění ka-
merového systému, které bude sloužit pro 
větší kultivaci prostředí mezi fanoušky. Chys-
táme změny i  v oblasti fanklubu a  jsme rádi, 
že všechny frakce fanoušků změny podpo-
rují. Taktéž dojde k drobným úpravám v rámci 
stadionu u bufetů s jídlem. Můžete se těšit na 
předzápasovou fanzónu a studio. Zakládáme 
Nadační fond Berani srdcem, který bude pod-
porovat hráče v  životní nouzi. Připravujeme 
druhý benefiční zápas osobností a  15. února 
2025 Beraní ples v Kongresovém centru. Pra-

I když je léto v plném proudu a padá jeden teplotní rekord za druhým, 
zlínští Berani už jsou na ledě a vyhlížejí prvního soupeře. V úterý  
13. srpna odehrají doma první z osmi přípravných zápasů, na úvod je 
čeká výběr LHK Jestřábi Prostějov. První ligový soupeř pak přijede do 
Zlína v sobotu 14. září. Berani v prvním kole Maxa ligy přivítají Slavii 
Praha. Pojďme se ale ještě společně s jednatelem klubu Janem Pravdou 
podívat, co je v klubu Berani Zlín nového.

cujeme na projektu rekonstrukce stadionů, 
která by řešila hlavně zázemí pro fanouška. 
Věřím, že pro tento projekt nalezneme již brzy 
partnera, který by byl schopen formou PPP 
projektu tuto rekonstrukci realizovat.

Jak vypadá nově nastavený koncept fungo-
vání mládeže?
Koncepce má jasná pravidla a cíle. Rozšiřuje-
me základnu a vytváříme tím konkurenci mezi 
hráči. Zapracováváme hráče s U20 do A-týmu. 
Snažíme se rozšiřovat počty v reprezentacích. 
Samozřejmě dbáme na rozvoj hokejových do-
vedností ve všech kategoriích. Koncepce je 
propojena se vzděláním a ke střední škole při 
SPOŠ – trenérství a  sportovní management, 
jsme se významně podíleli i na otevření nové-
ho studijního oboru Sportovní management 
na Univerzitě T. Bati. Spolupráce s univerzitou 
nám dává velký smysl a do budoucna chceme 
vytvořit univerzitní hokejový tým a sportovně 
orientovaný campus. Zlín byl vždy kolébkou 
hokeje, a  jelikož se sportovní prostředí více 
rozmělňuje do nových sportů, je potřeba vy-
tvářet stále lepší podmínky pro rozvoj hráčů 
a  nabízet možnosti nejen pro vrcholové, ale 
i pro výkonnostní sportovce.

Jaké má A-tým ambice v nadcházející sezo-
ně?
Jsme Berani Zlín, ambice jsou dané. Pro letoš-
ní sezonu chceme zapracovávat mladé hráče. 
Na sezonu se dívám jako celek a musíme být 
připraveni na všechny varianty a velmi citlivě 
vše zvažovat. Tým jsme skládali obezřetně 
a  věříme, že nové tváře nám přinesou větší 
drajv a efektivitu. Být první v tabulce základní 
části nezaručuje finále, jak jsme viděli u Poru-
by, takže musíme stabilizovat výkony v celém 
průběhu sezony a  vše gradovat v  play-off. 
Systém baráže je velice nepříjemný, proto 

mimo jiné pracuji i ze své pozice člena před-
stavenstva SPK (Sdružení prvoligových klu-
bů) s  ČSLH a  snažíme se extraligovou APK 
přesvědčit k  přímému postupu, protože po 
sportovní stránce je to jediná správná cesta. 
Jiné sporty mají postup/sestup již dávno za-
vedený, ale bohužel APK je samostatný sub-
jekt a o této záležitosti rozhoduje samostatně, 
tedy bez ČSLH a SPK.

Z klubu majetkově odchází společnosti Sa-
mohýl a Trinity Bank. Je to velký zásah? Co 
jej způsobilo?
Společnost Trinity Bank a Samohýl Motor zů-
stávají našimi hlavními partnery a  za to moc 
děkujeme. Jedná se tedy jen o převod podílů. 
Myslím si, že si nikdo nedokáže představit, co 
se děje, když se A-tým dostane do herní krize. 
Někteří fanoušci jsou bohužel velice nepří-
jemní, píší na sociální sítě, e-maily a podobně 
mnohdy naprosto nevraživé zprávy. A pokud 
jste spolumajitel a tyto zprávy dostáváte, není 
to jednoduché. Z důvodu bezpečnosti a těch-
to důvodů byly také staženy komentáře na 
našich sociálních sítích. Pokud chtějí fanoušci 
nadávat a urážet se, mohou to dělat na svých 
sítích nebo fórech, klubový web i profil slouží 
k propagaci a prezentaci klubu a tyto komen-
táře mnohdy anonymních autorů jsou napros-
to nemístné a pozitivně nijak nepřispívají cho-
du klubu. Komunikovat s klubem může každý 
v rámci fóra na web stránkách nebo e-mailem. 
Bohužel často od fanoušků slyším, že je to 
nějaká historická letargie, kdy se museli dívat 
na špatné sezony před pádem a následný pád 
z extraligy. Realita je teď  jiná, v klubu působím 
se Zdeňkem Sedlákem a celým týmem jeden 
a  půl roku, byli jsme dvakrát ve finále. Změ-
ny v mládeži jsou již teď viditelné, a proto si 
myslím, že minulost je již za námi a je potřeba 
vzhlížet k budoucnosti. Zlínský hokej aktuálně 
potřebuje stabilní fanouškovskou základnu, 
která tým podpoří ve všech obdobích. Vážím 
si všech, kdo si koupí permanentku nebo vstu-
penku a jsem moc rád, že je těchto fanoušků 
zase více než loni.

Jak je nastavená ekonomika klubu?
Největší spolumajitel klubu, město Zlín, 
a hlavní partneři Trinity Bank, Samohýl Motor, 
Vitar a Zlínský kraj nás podporují již řadu let, 
jsou to stabilní partneři klubu. Od nové sezo-
ny mají hlavní partneři přístup na radu majite-
lů, kde jsou průběžně prezentovány všechny 
výsledky. Město Zlín počítá se stejnou pod-
porou jako v minulé sezóně, čili částkou osm 
milionů korun plus bonus za výsledek. Dále 
máme dalších asi třicet partnerů, kteří tvoří 
celkovou strukturu podporovatelů. Nicméně 
neustále pokračují jednání s novými partnery, 
kteří vnímají propagaci v  regionu nejenom 
jako reklamu, ale do jisté míry i  jako poslá-
ní a  směr, kterým lze efektivně investovat 
a pomoci k dosažení společného cíle, tedy 
extraligy. /red/
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Barumka opět rozburácí město Zlín a okolí

To vše nabídne město Zlín a okolí při 53. roč-
níku populární automobilové soutěže BARUM 
CZECH RALLY ZLÍN. Ten se pojede v  termínu 
16.–18. srpna 2024 a bude opět součástí pres-
tižního seriálu FIA Mistrovství Evropy v  rally 
(ERC). Zlínská rally patří ke klíčovým podnikům 
a  k  vrcholům nejen evropského šampionátu, 
ale i Mistrovství České republiky v rally 2024.
Harmonogram vychází z  osvědčené podoby 
rychlostních zkoušek v loňském roce, přesto 
některé měřené úseky prošly změnou a  so-
botní etapa nabídne větší počet měřených 
testů. „Oproti loňskému ročníku je změněno 
29 % tratí rychlostních zkoušek, které měří 
celkem 202 kilometrů. V  itineráři najdeme 
i rychlostní zkoušku Bunč, která se pojede po 
roční odmlce ve zcela nové podobě,“ uvedl 
Miloslav Regner, předseda organizačního vý-
boru Barum Czech Rally Zlín.
Soutěžní posádky se začnou sjíždět do kraj-
ského města Zlína již na začátku rallyového 
týdne. Ve středu 14. srpna proběhne výdej iti-
nerářů, GPS jednotek pro seznamovací jízdy 
a  zároveň volitelná administrativní přejímka. 
V pravé poledne začínají seznamovací jízdy na 
úsecích rychlostních zkoušek, které potrvají 
do čtvrtka 15. srpna. Startu soutěže předchází 
v  prostorách ředitelství umístěného na Kraj-
ském úřadě – budova 21 ve Zlíně administrativ-
ní přejímka a poté technická přejímka konaná 
v odpoledních hodinách v Otrokovicích v blíz-
kosti servisní zóny u společnosti Continental 
Barum s.r.o.
V  pátek 16. srpna proběhne v  dopoledních 
hodinách v  blízkosti servisní zóny kvalifika-
ce pro registrované jezdce ERC1 a následně 
shakedown (testovací RZ) v  Oldřichovicích. 
Slavnostní start se uskuteční od 16 hodin na 

Jezdecká elita evropského šampionátu, náročné rychlostní zkoušky 
včetně tradiční Super RZ v nočních ulicích krajského města a skvělá 
divácká atmosféra uprostřed žhavého léta. 

náměstí před zlínskou radnicí, samotná rally 
odstartuje večerní diváckou Super RZ v  uli-
cích Zlína, po které následují dvě etapy. „Celá 
rally měří 883 kilometrů a obsahuje 15 rych-
lostních zkoušek na osmi úsecích v celkové 
délce 202 kilometrů. Nejdelším rychlostním 
testem v itineráři letošní Barumky bude v prv-
ní etapě rychlostní zkouška s názvem Bunč, 
která měří přes osmnáct kilometrů,“ pověděl 
Jan Regner, ředitel rally.
Zlínská rally tradičně odstartuje do ostrého 
tempa v  pátečním večeru okruhovou Super 
rychlostní zkouškou v ulicích krajského města. 
První vůz se objeví na trati již ve 21:15 hodin, 
poté posádky odevzdají soutěžní vozy do uza-
vřeného parkoviště pod Obchodním domem 
ve Zlíně. První etapa startuje pod zlínským 
Velkým kinem v  sobotu 17. srpna v  7:30 h,  
po patnáctiminutovém ranním servisu čeká 
na startovní pole porce čtyř rychlostních 
zkoušek v  pořadí Březová (délka 12,73 km),  
Kateřinice (7,49 km), Rajnochovice (13,19 km) 
a  Bunč (18,04 km), které absolvují dvakrát 
a budou rozdělené půlhodinovým odpoledním 
servisem. Sobotní den uzavře večerní servis 
v délce 45 minut a poté soutěžní vozy přeno-
cují v uzavřeném parkovišti ve Zlíně.
Druhá etapa proběhne v neděli 18. srpna a star-
tuje pod zlínským Velkým kinem již v  6:40 h. 
Posádky zamíří k rannímu servisu do Otrokovic 
a  poté najdeme v  itineráři soutěže rychlostní 
zkoušku Semetín (délka 11,51 km), Pindula (16,57 
km) a  Halenkovice, zároveň se pojede jako 
Power Stage (16,58 km). Další porce šesti měře-
ných úseků bude oddělena poledním třicetimi-
nutovým servisem. V cíli soutěže se objeví první 
vůz před zlínskou radnicí v 17:50 h, na stejném 
místě proběhne i vyhlášení a rozdělení cen.

Na startu se objeví špička evropského a čes-
kého šampionátu – jedenáctinásobný šam- 
pion a vítěz posledních osmi ročníků zlínské 
rally Jan Kopecký (Škoda Fabia RS Rally2), úřa-
dující evropský mistr Hayden Paddon z Nové-
ho Zélandu (Hyundai i20 N Rally2), překvapení 
letošní sezony Mathieu Franceschi z Francie 
(Škoda Fabia RS Rally2), Mads Østberg z Nor-
ska (Citroën C3 Rally2), předloňský evropský 
šampion Efrén Llarena ze Španělska nebo Ru-
mun Simone Tempestini. „Vedle Kopeckého 
se představí z  českých jezdců dále ‚mladé 
pušky‘ z  regionu Dominik Stříteský, Adam 
Březík a Erik Cais, všichni na vozech Škoda 
Fabia RS Rally2. Dále Filip Mareš s Toyotou 
GR Yaris Rally2 a další přední jezdci. Diváci se 
mají opravdu na co těšit,“ řekl Roman Ordelt, 
tiskový mluvčí soutěže.
V rámci doprovodných akcí je připraven bo-
hatý program. Krásné bugatky a  historická 
vozidla už pevně zakotvily v pátečním pro-
gramu. Nádherné závodní vozy z  minulých 
let se objeví po trase městské erzety již pod-
vanácté! Už pošestnácté se stane Star Rally 
Historic neodmyslitelně součástí Barumky. 
Diváci se mohou těšit opět na demonstrační 
jízdu Rally legend. V letošním roce se usku-
teční již sedmý ročník Green Rally. Na startu 
jsou povoleny plně elektricky poháněné sé-
riové vozy a dále hybridní vozy s kombino-
vaným spalovacím a  elektrickým motorem. 
Bližší podrobnosti najdete na webové strán-
ce www.czechrally.com a v téměř 200strán-
kovém oficiálním programu soutěže, který 
bude k  dostání na prodejních místech od  
6. srpna. /ror/
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Rally fest Pod Kaštany

P
ro

g
ra

m
:

Změna programu vyhrazena.

GENERAL SPONSOR

– gastro zóna

16.30 – koloběžkový závod pro děti  
s cílem na rampě na náměstí Míru a odměnou 

18.30–20.30 – koncert kapely Niemandi  
a jejich hymna pro Barum Rally

pátek 16. 8.
16.00–22.00 – Gastro zóna v centru dění Barum Rally

sobota 17. 8.
10.00–21.00 – Doprovodný program po celý den

– tvořivé dílny pro děti, soutěže 
hudební a taneční vystoupení
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pátek 16. 8.
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sobota 17. 8.
10.00–21.00 – Doprovodný program po celý den
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■ 16. 8. 16-22 h
Gastro zóna v centru dění Barum Rally

■ 17. 8. 10-21 h
Doprovodný program po celý den:
- gastro zóna
- tvořivé dílny pro děti, soutěže, 
hudební a taneční vystoupení
- 16:30 h - koloběžkový závod pro 
děti s cílem na rampě na náměstí Míru 
a odměnou
- 18:30-20:30 h - koncert kapely 
Niemandi a jejich hymna pro Barum 
Rally

www.trzistepodkastany.cz
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MV Team dominoval na ME 
ve sportovním aerobiku

Cyklo-běh za Českou republiku bez drog měl zastávku ve Zlíně

Klub sportovního aerobiku ze Zlína, MV team 
Univerzity Tomáše Bati, se na přelomu května 
a června zúčastnil ve švýcarském Pfäffikonu 
evropského šampionátu. Domů se vrátil s de-
víti medailemi a třemi tituly mistra Evropy. Za 
úspěšnou přípravou klubu stojí Monika Vá-
ňová s týmem trenérek Kateřinou Rožkovou, 
Veronikou Grygaříkovou a  fyzioterapeutkou 
Sárou Váňovou.
Výsledky, kategorie Adult: 1. Jáchym Hanák, 
2. Duo Jáchym Hanák, Karolína Knedlová,  
3. Vanda Šimková.

Jubilejní 20. ročník Cyklo-běhu za Českou re-
publiku bez drog 2024, což je největší sportovní 
podnik spojený s protidrogovou kampaní v zemi, 
se zastavil ve Zlíně. Trasa letošní dvanáctidenní 
akce s cílem v pátek 21. června v Praze vede 
přes 42 měst a měří bezmála 1300 kilometrů. 
Úterní etapu ze Zlína do Mikulova odstartoval na 
hřišti ZŠ Kvítková primátor Jiří Korec. Cyklo-běh 
se pravidelně koná u příležitosti Mezinárodního 
dne proti zneužívání drog, který letos připadá 
na 26. červen. Cílem je upozornit na drogovou 
negramotnost u dětí a mládeže. „Výrobci, dro-
goví propagandisté a  distributoři drog jsou 
stále rafinovanější a zneužívají dětskou naivitu 
a neznalost toho, co drogy jsou a co způsobují. 

Kategorie Youth: 1. Duo Gabriela Veselá, Lu-
cie Veselá, 1. Trio Veronika Nováková, Alena 
Březinová, Karolína Knedlová, 4. Veronika 
Nováková, 5. Duo Adriana Vojtěšková, Emma 
Kaspřáková.
Kategorie Junior: 3. Aerobic Petite se sklad-
bou Motorkářky (ve složení L. Veselá, G. Vese-
lá, E. Smetanová, K. Knedlová, A. Vojtěšková).
Kategorie Cadet: 2. Matěj Štach, 2. Duo 
Denisa Dvořáková, Johana Čajková, 3. Trio 
Natálie Bartošková, Eliška Směšná, Nikola 
Šturmová. /red/

V současné době navíc díky drogovému lob-
by čelíme snahám o legalizaci lehkých i jiných 
drog a  návykových látek. Cyklo-běh je proto 
akcí, která má velký smysl,” uvedl primátor Ko-
rec. Účastníci akce organizované hnutím Řekni 
ne drogám – řekni ano životu navštěvují před-
stavitele etapových měst a mluví s nimi o pro-
blematice drog a  jejím řešení, které spočívá 
především ve zvýšené protidrogové osvětě. Zá-
roveň městům prezentují efektivní detoxikační 
program pro drogově a alkoholově závislé, fun-
gující výhradně bez použití náhražkových drog. 
Přímo na trase Cyklo-běhu se v naplánovaných 
městech zastavuje tým lektorů protidrogového 
vzdělávání a zajišťuje zdarma přednášky pro děti 

a  mládež s  názvem Pravda o  drogách. Studie 
naznačují, že mladí lidé, kteří nezačali brát drogy 
do svých 21 let, už s největší pravděpodobností 
s drogami nikdy nezačnou. V České republice se 
odhadem zhruba 200 tisíc náctiletých ve věku  
15–19 let už dostalo do kontaktu s ilegální dro-
gou. Vzhledem k tomu, že v samotné zemi žije 
okolo 622 tisíc dospívajících, měl zkušenost 
s drogou každý třetí teenager. Z vládní zprávy 
o  závislostech z  roku 2022 navíc vyplývá, že 
v republice je až 465 tisíc uživatelů marihuany, 
z nich je ve vysokém riziku až 250 tisíc. Riziko-
vých uživatelů pervitinu a opioidů je 43–46 tisíc. 
Alarmující zprávou je, že věková hranice zneuží-
vání drog se snížila k 10 letům věku.  /ara/

Květnovou výzvu Do práce na kole ukončilo vyhlášení vítězů
Již pojedenácté se společně zapojili účastníci a účastnice z měst Zlín 
a Otrokovice do květnové motivační kampaně Do práce na kole 2024. Kromě 
cyklistů a koloběžkářů se zúčastnili akce také běžci, chodci a ostatní, kteří 
se dopravují do práce a zpět „na vlastní pohon“.

Ve Zlíně, Otrokovicích a okolí se letos zapojilo 
do kampaně 1585 nadšenců, v  minulém roce 
to bylo 1334. Je to o 251 více než minulý rok. 
Ve Zlíně se letos zaregistrovalo 948 účastníků 
a  účastnic, v  Otrokovicích 637. Spolupracující 
města Zlín a  Otrokovice se umístily za celou 
republiku v  počtu přihlášených na 3. místě za 
Prahou a Brnem. „Děkujeme všem účastníkům 
a  účastnicím motivační květnové soutěže Do 
práce na kole 2024. Až do konce července mo-
hou hodnotit své město z  hlediska infrastruk-
tury pro pěší a  chodce v  anketě Cykloměsto 
a  Cykloskokan 2024. Výsledek ankety bude 
vyhlášen na podzim. V listopadu pak vyjde ak-
tualizovaný žebříček CykloRank Česko, který 
porovnává cykloinfrastrukturu,“ sdělila Jana Vy-
bíralová, koordinátorka Do práce na kole 2024 
za Zlín a Otrokovice. Slavnostní vyhlašování vý-

sledků květnové motivační výzvy za obě města 
a okolí bylo letos 13. června 2024 na náměstí 
Míru ve Zlíně. Na pódiu se losovalo několik cen:
K poslednímu květnu hlásil systém hlavního or-
ganizátora 25 355 zapojených lidí z  55 měst 
a  1794 organizací, kteří dohromady překonali 
vzdálenost 5,3 milionu kilometrů (z toho 4,5 mi-
lionu na kole a 1 milion km pěšky či poklusem). 
Tím ušetřili 690 tun CO2 (ve srovnání se stejným 
počtem kilometrů ujetých autem), což je ekviva-
lent toho, co stihne absorbovat cca 690 stromů 
za 100 let. V rámci jednoměsíčního udržitelné-
ho cestování bylo do systému zaznamenáno  
375 541 cest na kole a 288 816 cest po svých. 
Průměrná délka zapsané cesty na kole byla  
11,3 km, pěšky či poklusem 3,6 km. Cyklisté, 
chodci a  běžci proměňují celkovou atmosféru 
měst. To souvisí i  se smyslem výzvy, kdy ne-

jde o to získat co nejvyšší počet ujetých, nebo 
našlapaných kilometrů. Hlavní organizátor pro-
jektu spolek Auto*Mat Praha letos spolupraco-
val s 55 městy po celé republice. AutoMat se 
spolu s místními koordinátory po celé ČR snaží 
motivovat zaměstnance k tomu, aby se do prá-
ce a zpět například na kole vůbec vydali, a aby 
u udržitelné dopravy posléze zůstali. Proto se 
klade největší důraz na kategorii Pravidelnost 
týmů (v jízdě na kole, chůzi i běhu), a proto v této 
kategorii získávají vítězové nejkrásnější ceny. 
Kromě města Zlína, města Otrokovice a  Kraj-
ského úřadu Zlínského kraje podpořily motivač-
ní Květnovou výzvu Do práce na kole 2024 za 
město Zlín, Otrokovice a okolí další lokální part-
neři. Více na: www.dopracenakole.cz. /io/

Zlínskou univerzitu skvěle reprezentovala i Veronika 
Nováková. Foto: UTB

Výsledky
květnové výzvy

Do práce na kole 
naleznete

naskenováním 
QR kódu: 



25

Sport

inzerce

„Ke sportu máme v PSG velmi blízko, dlouhá 
léta jsme podporovali zlínský hokej, nyní při-
cházíme pomoci fotbalu. Naším společným 
cílem je rychlý návrat do první ligy,“ říká hlav-
ní akcionář PSG Juraj Surovič. „Nepasujeme 
se ale do role spasitelů, maximum musí v no-
vém ročníku odvést každý z hráčů, realizač-
ního týmu a všech, kteří jsou s klubem spoje-
ni. My klubu poskytneme jistotu, že se může 
i v horších časech opřít o stabilního partnera. 
V  tomto ohledu mě těší i  zvýšená podpora 
města sportu.“

Podle Zdeňka Grygery, viceprezidenta FC Zlín, 
je vstup PSG do prvoligového klubu poctou. 
„Je nám velkou ctí přivítat v našem klubu coby 
našeho nového generálního partnera právě 
stavební skupinu PSG. Toto partnerství je pro 
nás velmi důležité, protože nám umožní nejen 
finanční stabilitu, ale také rozšíření našich mož-
ností v dalších oblastech. Věříme, že společně 
s  PSG dosáhneme úspěchů a  přineseme ra-
dost našim fanouškům,“ prohlásil Grygera.
Mužstvo trenéra Bronislava Červenky v  létě 
počítalo ztráty. Především mužstvo opustila 

FC Zlín má nového partnera, cílem je návrat do 1. ligy
Fotbaloví Ševci rozehráli nový ročník Chance národní ligy v Brně-Líšni 
v nových dresech, kterým vévodí logo nového partnera, stavební 
skupiny PSG. Spojení FC Zlín s PSG je významným krokem k dalšímu 
rozvoji klubu a výhledově má přinést dlouhodobého klíčového partnera 
a stabilního sponzora.

dvojice loni nejlepších hráčů Alexandr Bužek 
(Slavia Praha) a Tom Slončík (Viktoria Plzeň), 
pryč je i  kapitán Antonín Fantiš (Rumunsko) 
a  několik dalších hráčů. Do mužstva se na-
opak vrátil někdejší kapitán Tomáš Poznar 
(Spartak Trnava), nováčky jsou záložníci Da-
vid Machalík (Kroměříž) a Lukáš Buchvaldek 
(Dukla Praha).
Mužstvo se svým fanouškům představí po-
prvé doma na Letné v sobotu 26. července 
v utkání s FC Silon Táborsko. Do boje půjde 
v nových, speciálních dresech. „Chtěli jsme 
vytvořit něco, co bude nejenom esteticky 
atraktivní, ale také bude vyjadřovat naši filo-
zofii. Dresy musí symbolizovat dravost, sílu 
a odvahu, s  jakou budeme bojovat o návrat 
mezi elitu. Domácí dresy na novou sezónu 
jsou navrženy tak, aby inspirovaly jak hráče, 
tak fanoušky. Dominantní barva a silné gra-
fické prvky představují dravost a odhodlání, 
které jsou pro náš tým klíčové,“ uvedl klub 
na svých webových stránkách. /red/
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Zlínské filmové léto je tady!

Léto u zámku s rodinným programem, koncerty i drinky

Nabídka je pestrá. Lidé si budou moci užít 
zdarma komedie, dramatické, životopisné, 
dobrodružné i akční snímky. „Zlínské filmové 
léto je projekt, který už pravidelně zpestřuje 
prázdninové večery nejen Zlíňanům, ale i ná-
vštěvníkům našeho města. Věříme, že letoš-
ní osmý ročník bude divácky úspěšný stejně 

Zlínské filmové léto je znovu plné hvězd a divácky úspěšných hitů. 
Letošní 8. ročník začal už v pátek 12. července a do soboty 31. srpna 
nabízí na sedmi promítacích místech celkem šestnáct filmů převážně 
z americké a domácí produkce.

Už víte, co budete dělat v létě? Živý Zlín toho u zámku a v sadu Svobody 
připravuje spoustu! Chybět nebudou oblíbená odpoledne Zlín dětem, 
koncerty pod širým nebem ani taneční večery. Vstup na vše je volný.

jako ten v minulém roce,“ uvedl primátor Jiří 
Korec.
„Loňské rozšíření promítacích míst z pěti na 
sedm se osvědčilo, proto zůstáváme u stej-
ného počtu i  letos. V červenci se promítalo 
v sadu Svobody, Parku Komenského a na let-
ní terase Hotelu Tomášov. V srpnu se bude 

Akce Zlín dětem patří především rodinám s dět-
mi. Ty se mohou těšit například na divadelní 
představení, interaktivní setkání se všemi sou-
částmi zlínského Integrovaného záchranného 
systému nebo na tvořivé a poznávací dílničky:
8. 8. 16–18.30 h 
Špalíček veršů a pohádek (Divadlo Scéna), Ta-
juplný svět podivuhodných her Jiřího Šebesty, 
workshopy a herny
22. 8. 16–18.30 h 
Fantastic Bubble Show, Pevnost poznání, 
workshopy a herny
6. 9. 15–18 h, před kostelem na  
Jižních Svazích 
Složky IZS a kapela Get Lucky

Program Zlín dětem je součástí projektu Zdra-
vé město Zlín, který financuje oddělení dotací 
a prevence kriminality Magistrátu města Zlína.
Hudební neděle i letos nabídnou koncerty výji-
mečných kapel z regionu. 
Vždy v 17 h vystoupí Telegraf (4. 8.), Tabáskova 
Partyja (11. 8.) a Few Flowers (25. 8.).
Pevné místo v  letním programu Živého Zlína 
mají i  letní taneční večery s neopakovatelnou 
atmosférou. Nenechte si ujít 2. 8. Django Jet & 
drinky! Barokní hudba zlínskému zámku sluší, 
proto letos Živý Zlín připravil prázdninovou spe-
cialitu: 13. 8. v 19 h se uskuteční v sále zámku 
koncert Toulky barokní Evropou: Drei Engel & 
Collegium Colloredo. 

promítat na hřištích v Přílukách a Malenovi-
cích, v  parčíku u  dětského hřiště U  Majáku 
a v Centrálním parku na Jižních Svazích, kde 
jako kino poslouží discgolfové hřiště. Na 
všech místech bude zajištěno občerstvení,“ 
uvedla za pořadatelské město Zlín Eva Ma-
nišová, vedoucí oddělení cestovního ruchu.
Organizátoři doporučují vzít si s  sebou pro 
větší pohodlí deky nebo rozkládací židle, 
a pro případ, že by se promítání muselo kvůli 
počasí zrušit, sledovat sociální sítě města.
Program naleznete na webových stránkách 
www.ic-zlin.cz/zlinske-filmove-leto. /ara/

Zlín bude žít dechovkou a folklorem
Po dvou letech se ve Zlíně uskuteční již 21. ročník Mezinárodního 
festivalu dechových orchestrů a folklorních souborů FEDO 2024. 
Oblíbenou akci pořádá město Zlín v termínu 22. až 25. srpna 2024. 

„Během čtyř festivalových dní se na náměstí 
Míru, parku Komenského a dalších místech 
ve Zlíně a okolí představí na tisíc hudebníků 
a mažoretek z tuzemska i zahraničí. Vystu-
pující přijedou z Polska, Itálie, Slovenska či 
Slovinska, a dokonce i ze vzdáleného exo-
tického Tchaj-wanu,“ sdělila náměstkyně pri-
mátora pro oblast kultury Martina Hladíková.
Program festivalu zahájí ve čtvrtek na náměstí 
Míru v 18.15 h primátor města Zlína Jiří Korec. 
Následovat bude vystoupení Velkého decho-
vého orchestru města Zlína a poté společné 
představení cimbálové muziky Sylván a  sku-
piny slyšících a neslyšících tlumočníků Hands 
Dance, která se věnuje uměleckému tlumoče-
ní do znakového jazyka. V  pátek se od 14 h 

mohou lidé v centru města zaposlouchat do 
hudebních upoutávek a o hodinu později již za-
čne hlavní program na náměstí Míru. Přehlídka 
umění muzikantů, zpěváků a tanečníků potrvá 

do pozdních večerních hodin. Souběžně bude 
probíhat festival v parku Komenského. Od 17 do 
19 h vystoupí folklorní soubory ZUŠ a v 19:30 h 
začne Beseda u cimbálu se zlínskými soubo-
ry Vonica, Bartošův soubor a Kašava. Sobotní 
den nabídne Zlíňanům tradiční společný prů-
vod všech souborů městem. Vyrazí v 10 h od  
21. budovy a povede ulicí J. A. Bati přes tržiš-
tě Pod Kaštany až na náměstí Míru. Tady od  
9. hodiny ranní bude vyhrávat DO Malenovjan-
ka, kterou vystřídá v 11.30 h společné vystou-
pení orchestrů „monstrkoncertem“. Vystoupe-
ní folklorních souborů a dechových orchestrů 
budou bavit na náměstí Míru až do pozdních 
večerních hodin. V parku Komenského se od 
17.30 h představí dixielandové orchestry, kte-
ré budou hrát až do půlnoci. Poslední den fes-
tivalu se přesune do vizovické sokolovny a na 
kolonádu do Luhačovic. Vstup na veškerá vy-
stoupení je zdarma. /io/

Vstupenky jsou už v  předprodeji online 
i v showroomu Živého Zlína na nádvoří.
Více na www.kulturazlin.cz. /red/
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PROGRAM PRO DĚTI
srpen

14|15 Baťův institut
Muzeum připravilo dětem zajímavý 

program: Svět hraček Baťa – 8. 8., Filmová 
dílna animace v rámci výstavy Zázračné oči 
a ruce Ludvíka Kadlečka – 1. a 15. 8.; Dílna 
Underground – 21. 8. vždy 10–12 a 14–16 h.  
Galerie má pro mladší děti od 2 do 5 let 
v nabídce 7. 8. výtvarné hřiště Galeřiště 
a knihovna zve 14. 8. do výtvarné dílny  

a 21. 8. pak na akci Obrovské dobrodružství 
s knihovnou v Parku Komenského.

KLUB PRO RODIČE S DĚTMI
od září

Salesiánský klub mládeže JS
Klub pro rodiče s dětmi do 6 let nabízí od 
úterý do čtvrtka, v čase od 8:30 do 11:30 h 
zázemí svých prostor a zahrady na Jižních 
Svazích. Najdete u nás spoustu krásných 
hraček a her, pořádáme besedy, bazárek 

dětského oblečení a obuvi, tvoříme, 
hrajeme si nebo cvičíme. Máme i výbornou 
kávu a drobné občerstvení u baru. Více na 
FB, IG a www.sdbzlin.cz. Rodinné vstupné 

činí 50 Kč.

SRPEN V PAMÁTNÍKU TOMÁŠE BATI
út–ne 9:30–17:30 h

Památník T. Bati
Vydejte se za mimořádnou 

architekturou. Formou komentované 
prohlídky si můžete prohlédnout interiér 

Památníku, seznámit se s historií 
i architekturou budovy a dozvědět se 
zajímavosti k osobnostem, které jsou 

s Památníkem spojeny. Vstupenky 
jsou k dostání na pokladně Infopointu 

Památníku nebo online. Více na:  
www.pamatnikbata.eu.

ABBA SYMPHONIC SHOW
4. 9. v 19 h

platforma 14|15 BAŤOVA INSTITUTU
Slavné hity Mamma Mia, Dancing Queen, 

Super Trouper, Fernando, The Winner 
Takes It All a další zazní ve středu 4. září 
od 19 hodin na open air koncertu ABBA 

SYMPHONIC SHOW v podání Filharmonie 
Bohuslava Martinů a česko-slovenského 

hudebního uskupení Happyband 
Orchestra. Vstupenky již v prodeji na 

recepcích institutu a na pokladně 
filharmonie. www.filharmonie-zlin.cz.

STAVBA ROKU ZLÍNSKÉHO KRAJE 2024
do 30. 8.

Galerie 2. patro, radnice
Radnice zve na výstavu realizovaných 

staveb ze soutěže Stavba roku Zlínského 
kraje 2024. Putovní verze výstavy je 

k vidění v Galerii 2. patro v radniční budově 
na náměstí Míru. K vidění jsou také všechny 

oceněné práce, které jsou součástí 
tradiční projektové soutěže studentů 
středních průmyslových škol v oboru 

stavebnictví ve Zlínském kraji. Expozice je 
přístupná v čase otevření radnice.

17. TRUCK SRAZ ZLÍN
23.–25. 8.

Zlín, Slušovice
Program: pátek 23. 8. v 17 h – otevření 
areálu letiště Slušovice pro veřejnost,  
v 19:30 h – vystavení vybraných trucků 

na ul. Hradská ve Zlíně, ve 21 h – večerní 
spanilá jízda osvětelných trucků Zlínem. 
Sobota 24. 8. (letiště, Slušovice) – v 8 h 

- otevření areálu pro veřejnost, v 11:15 h – 
průjezd spanilé jízdy všech trucků centrem 

Zlína, ve 13 h - hlavní program. 
www.truck-sraz-zlin.cz

CO SE DĚJE NA TRHU
srpen, září

tržiště Pod Kaštany
10. 8. Farmářský Jarmark; 16. 8. Barum 

Rally Zlín – gastro zóna na tržišti do  
22 hodin; 17. 8. tržiště Pod Kaštany žije 
Barum Rally; 15. 9. Starým věcem nový 

život; 23. 8. Chill Out večer Pod Kaštany; 
31. 8. Vinný jarmark; 7. 9. Farmářský 
Jarmark; 13. a 27. 9. Chill Out večer; 

21. 9. Dobrojarmark; 28. 9. Psí a Knižní 
Market.

KRESBY A MALBY ZLÍNSKÉ ŠKOLY UMĚNÍ
do 15. 9.

Hostinec Pod Lipou
Zlínská soukromá vyšší odborná škola 

umění zve na výstavu k 30. výročí založení 
školy. K vidění budou kresby a malby 

absolventů a studentů školy. 
Škola do konce října přijímá nové studenty. 

Bližší informace obdrží uchazeči  
u p. Hlavičkové, mail: info@skolaumeni.cz 

nebo na tel.: 605 837 452. 
Více na : www.skolaumeni.cz.

VÝSTAVA DĚL RENÉHO HÁBLA
do 1. 9.

Krajská galerie výtvarného umění ve Zlíně
Přijďte prozkoumat tvorbu jednoho 

z nejvýraznějších malířů spjatých se 
Zlínem, jehož dílo však bylo předčasně 

ukončeno. 
Komentovaná prohlídka výstavy Ves-
mírná odysea s kurátorem proběhne 

27. 8. v 17 h. 
Workshop k výstavě se uskuteční  

28. 8. v 16:30 h. 
Více na www.galeriezlin.cz. /io/
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Obchody a služby | inzerce

TONDA – bílomourovatý kocour,  
1 rok starý, bázlivý, ale je s ním dobrá 
komunikace

LUCINKA – trikolorní kočička,  
9-10 měsíců stará, plachá, potřebuje 
vymazlit

ADAM – bíločerný velký kocour, asi  
1 rok starý, zpočátku se bojí, ale vzít 
do náručí se nechá

Léto plné koťat a koček
Bohužel i tento rok se situace s kočkami v útulku 
opakuje a my se denně staráme zhruba o 60 
nechtěných nalezených koťat s jejich matkami.

Město Zlín nám za-
koupilo tři nové pro-
storné nerezové klece 
a  navýšilo kapacitu 
koček na počet 50, 
ale i  tak se potýkáme 
s  nadstavem. Přes-
to jsme moc rádi, že tyto klece 
máme a můžeme je využívat pro 
nové kočičí rodinky. Ale může se 
v těchto týdnech stát, že naleze-
ná koťata z  důvodu nedostatku 
místa nebudeme moci přijmout 
nebo se s  vámi domluvíme na 
pozdějším příjmu. Snažíme se 
alespoň s  nálezcem domluvit 
na případné kastraci matky, aby 
se případná situace za dva mě-
síce neopakovala. Chceme také 
požádat veřejnost, aby v nynější 
době městskou policii nevolala 
k nálezu zdravých dospělých ko-
ček. Opravdu má útulek pomáhat 
hlavně nemocným, zraněným do-
spělým kočkám nebo nalezeným 
koťatům s matkami. Děkujeme za 
pochopení a vstřícnost.
Všechna naše nabízená koťátka 
a kočky si můžete prohlédnout na 
našem webu www.utulekzlin.cz 
nebo facebookových stránkách 
Útulek Zlín. Kočičku vám rádi za-
rezervujeme při osobní návštěvě. 
Nadále platí, že koťata jsou opa-
kovaně odčervená, odblešená 
a minimálně jednou vakcinovaná. 
Je nutné mít se sebou přeprav-
ku, poplatek se pohybuje mezi  
300–700 Kč. Pěstoun se v adop- 
ční smlouvě zavazuje, že kotě  

PARNÍ ČIŠTĚNÍ DOMÁCNOSTÍ A AUT
Čistíme sedačky, koberce, matrace, kůži, dlažby, lino atd. Provádíme 
ruční mytí aut na čerpací stanici OMV ve Zlíně.   
NOVINKA: možnost čištění koberců dle domluvy, přímo na myčce OMV. 
Pára důkladně vyčistí a dezinfikuje. 
www.paromax.cz, tel. 775 405 209

ÚDRŽBA ZAHRAD
Provádíme údržbu zahrad – kosení, stříhání okrasných zahrad, stříhání 
ovocných stromů, stříhání živého plotu, postřiky, úpravy trávníků, čištění 
zanedbaných zahrad, realizace nových zahrad.  
marian.galetka@seznam.cz,  tel. 722 535 311

ZLATNICKÝ ATELIER BÖHMOVÁ VĚRA
Prodej, opravy, zakázky zlatých a stříbrných šperků. Při nákupu zlatých 
šperků možnost odečtu až 1 200 Kč za 1 gram přineseného zlata.
Otevřeno: Po–Čt  9:00–16:00 h,  Pá  9:00–14:00 h, So – zavřeno
Kontakt: Kvítková 4352 (OC Zlín – za Baťou), 
tel. 731 350 132, 604 975 565

HODINOVÝ MANŽEL
Provádím drobné údržbářské práce všeho druhu pro firmy 
i domácnost. 
Lokalita: Zlín a okolí. Tel. 733 209 024

STĚHOVÁNÍ A ÚKLIDOVÉ SLUŽBY ZLÍN S.R.O.
Kompletní profesionální stěhovací a úklidové služby.
Byty, domy, firmy, vyklízecí práce.
www.stehovanizlin.cz, tel. 773 953 048
www.zlin-uklid.cz, tel. 608 515 231

ČIŠTĚNÍ KOBERCŮ A ČALOUNĚNÍ (I VLNĚNÝCH) U ZÁKAZNÍKA 
Používáme šetrné čisticí prostředky a profesionální stroje. Krátká
doba schnutí, bez promáčení. Působíme po celém Zlínském kraji.
Více info na www.vycistimeuvas.cz.
Objednávky tel. 775 111 009 PO–PÁ 9.00–17.00

MALÍŘSTVÍ A NATĚRAČSTVÍ ZLÍN VÁM NABÍZÍ:
Vymalování domů, bytů, kancelářských, výrobních prostor a hal. Nátěry 
fasád domů, nátěry oken i eurooken, pergol, oplocení...
Nátěry nábytku, dveří i zárubní, podlah, radiátorů, potrubí topení. 
Více info na tel. 737 261 262, e-mail: mnstavo@seznam.cz. 
KVALITA ZA DOBROU CENU – VAŠE SPOKOJENOST

Periodický tisk územního samosprávného celku Vydavatel magazínu: Statutární město Zlín, náměstí Míru 12, 760 01 Zlín | IČO: 00283924 | Ve spolupráci  
s  HEXXA.CZ, s.r.o. | Registrace MK ČR 13000 | Vychází jednou měsíčně v nákladu 38 000 ks | NEPRODEJNÉ | Vydavatel neodpovídá za obsah inzerce | Inzertní strany: 13-14, 
19-20, 29, 31-32 | Redakce: MMZ (radnice), náměstí Míru 12 | Tomáš Melzer, šéfredaktor, tel. 577 630 211, tomasmelzer@zlin.eu | Irena Orságová, redakce, tel. 577 630 250,  
irenaorsagova@zlin.eu | Jaroslav Chudara, redakce, tel. 577 630 152, jaroslavchudara@zlin.eu | Redakční rada: Tomáš Melzer (předseda), Olga Dolínková, David Grác,  
David Valůšek a Martin Gazda | Inzerce: HEXXA.CZ, s.r.o.; Radoslav Šopík, tel. 602 850 180, radoslav.sopik@hexxa.cz; Pavel Zapletal, tel. 777 708 489, pavel.zapletal@hexxa.cz |  
Distribuce: Česká pošta, s. p., tel. 954 303 013 | Statut Magazínu Zlín: www.zlin.eu/magazinzlin | Datum vydání: 29. července 2024 | Uzávěrka dalšího čísla: 9. srpna 2024 

v budoucnu nechá vy-
kastrovat.
Kdybyste nás chtěli 
v  těchto dnech potě-
šit nějakým darem, 
budeme moc rádi za 
hrudkující stelivo jaké-

koliv značky nebo jednorázové 
rukavice. Děkujeme moc za vaši 
podporu. /red/

Senioři poměřili síly
Krajská rada seniorů Zlínského kraje uspořádala 
již sedmý ročník Sportovních her seniorů Zlín-
ského kraje, kterých se zúčastnilo přibližně 130 
soutěžících. Reprezentovali sedm seniorských 
klubů z celého kraje a čtyři zlínské kluby. Účast-
níky přivítal předseda Krajské rady seniorů Libor 
Pilka a o slavnostní zahájení se postaral primá-
tor města Zlína Jiří Korec, který hrám udělil zá-
štitu. Soutěžní týmy, které se skládaly ze šesti 

členů a mohly mít maximálně tři muže, se utkaly 
v  devíti disciplínách. Mezi nimi byly například 
hod šipkami do terče, ruské kuželky, pétanque, 
hod na koš a disc golf – frisbee. Disciplíny byly 
navrženy s ohledem na různé fyzické a zdravot-
ní předpoklady seniorů. Nejlépe se vedlo Klubu 
seniorů z Malenovic, jehož členové získali zlaté 
medaile a pohár vítězů. Tento klub také postou-
pil na Mezinárodní sportovní hry seniorů v Liber-

ci, pořádaný Radou seniorů České republiky. 
Druhé místo obsadil Klub seniorů Luhačovice 
a  z  bronzu se radoval Klub seniorů Bystřice 
pod Hostýnem. Po vyhlášení vítězů následovala 
společenská část programu. Na organizaci se 
mj. podíleli žáci a  vedení Střední zdravotnické 
školy a VOŠZ Zlín. Sportoviště poskytla Základ-
ní škola Kvítková. Krajské hry finančně podpořil 
Magistrát města Zlína. /io/
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Informace

Kluby
■ KLUB SENIORŮ PODHOŘÍ
Tel. 603 234 406, e-mail: kspodhori@seznam.cz
Kroužky a cvičení se konají dle dohody. 6. 8. – 
Hřebenem Tlusté hory na Šternberk – cca.  
4,8 km dlouhá procházka; odjezd v 9:30 h z nám. 
Práce do zast. U Majáku (bus 32). Informace na tel. 
737 005 174. Na tel. 603 234 406 hlaste předběžný 
zájem o rekondiční pobyt v Sezimově Ústí 17.–22. 
6. 2025.

■ KLUB SENIORŮ PŘÍLUKY
Středy – cvičení; 

■ KLUB SENIORŮ – SEKCE UČITELŮ
Víceúčelový objekt Kvítková.
Schůzky o středách dle domluvy; 7., 14.,  
21. a 28. 8. – Cvičení, besedy, vycházky.

■ KRAJSKÁ RADA SENIORŮ ZLÍN
Tel. 606 171 503, rscr.zlin@seznam.cz.
29. 8. Termály Polný Kesov
Akce pro širokou veřejnost.

■ KLUB SENIORŮ KVÍTKOVÁ
tel. 732 123 048
PO, ÚT, ČT – Pěvecký kroužek mužů a žen, 
schůzka Kamarádů, schůzka kamarádů,  
angličtina  a turistický kroužek (sraz na zast. 
u podchodu); ST – Klubový den (zpěv, hudba, 
tanec, přednášky, besedy), ČT – Sportovní 
aktivity; do 4. 8. – Dovolená; 14. 8. – Zájezd do 
Olomouce a 28. 8. – Výborová schůze.

■ KLUB SENIORŮ MALENOVICE
Mlýnská 845, tel. 608 714 470,  
KS-Malenovice@seznam.cz
PO 14–17 h – Klubové aktivity, bollo ball, kroužky, 
ÚT 9–12 h – Stolní tenis, výtvarné techniky  
a 13–17 h Petanque na hřišti za Belvederem, 
míčové hry a 18–19 h –Jóga3 ST od 9 h – 
Společné plavání v lázních a stolní tenis; ČT 
9–10 h – Jóga, 10–13 h – Stolní tenis, 13–17 h 
– klubové aktivity a šipky; PÁ 14–16 h – Šachy; 
14. 8. – zájezd Cimburk (obsazen), 1. 9. – Zájezd 
Dub nad Moravou, Sluňákov (obsazen); 2 .9. 
v 15 h– Beseda s bývalou senátorkou Alenou 
Gajdůškovou.

■ KLUBÍČKO (volnočasové aktivity pro 
handicapované osoby)
M. Knesla 4056, Zlín; tel. 773 765 204,   
klub.icko@zlin.eu, www.klub-icko.eu.

Svatby
■ 1. 6. 2024 Příluky – louka Zdeněk Marek (Zlín), 
Adéla Světlíková (Zlín) ■ 15. 6. 2024 radnice 
Jacob Ray Rocha (USA), Erika Zábojníková (Zlín); 
David Kendiura (Hulín), Eva Davidová (Zlín)  
■ 15. 6. 2024 japonská zahrada Mu-Shin 
Radek Baďura (Zlín), Andrea Suchánková (Horní 
Moštěnice); Petr Šimoník (Zlín), Dagmar Baladová 
(Zlín) ■ 15. 6. 2024 Lípa 86 Tomáš Gerych 
(Kvasice), Barbora Závadová (Zlín) ■ 15. 6. 2024 
penzion UNO Miroslav Zapletal (Vsetín), Martina 
Brlicová (Zlín) ■ 21. 6. 2024 radnice Petr Kovář 

Vítání dětí do života
■ 14. 6. 2024 Melanie Richtrová, Meda Fadlerová, 
Viktorie Horáčková, Damián Kuře, Valerie Hanáková, 
Šimon Naiser, Oliver Stříteský.
■ 21. 6. 2024 Adam Odstrčilík, Vít Holec, Evelína 
Ulmanová, Teodor Mikuš, Rozárie Šmigurová, Timothy 
Hoferek, Alan Šišlák, Matěj Pavelka, Michaela 
Kotěnová, Daniel Botík, Patrik Hudeček.

Jubilanti od 90 let
Bařinková Mária, Čech Jaromír, Čunková 
Anna, Galíčková Ludmila, Hanáčíková Marie, 
Havlíčková Zlatuše, Heger Jaroslav, Hornofová 
Jana, Hrubanová Irena, Húšťová Ludmila, 
Chadalík Karel, Chrastinová Zdenka, Jančíková 
Ludmila, Janečková Richildis, Janů Jarmila, 
Jaroňková Jarmila, Jarošová Marie, Kolařík 
Miroslav, Kozáčková Marie, Krystýnková 
Marie, Křížová Danuše, Letochová Naděžda, 
Lukášová Ludmila, Macková Růžena, Machů 
Marie, Masaříková Věra, Mikulenka Miroslav, 
Mikulková Zdeňka, Navrátilová Zdeňka, 
Navrátilová Drahoslava, Němečková Helena, 
Ondrášová Anežka, Ostřížek Vlastimil, Pařízek 
Jaroslav, Pavlištíková Marta, Pešlová Anna, 
Petříková Josefa, Plevová Božena. Polášková 
Eva, Prokop Vladimír, Rybová Helena, 
Sedlářová Marie, Skalická Emilie, Slavíková 
Božena, Slováčková Věra, Slováčková Marie, 
Slováková Marie, Soukal Antonín, Šarman 
Antonín, Šestáková Božena, Ševčíková Zdenka, 
Šmíd Jaroslav, Šotolová Božena, Teplíčková 
Marie, Tesaříková Drahomíra, Topolánková 
Drahomíra, Trávníčková Jana, Uhrová Marie, 
Válková Ludmila, Vávrová Anna, Vitekerová 
Zdenka, Vyoralová Marie, Vyoralová Radomila, 
Zajíčková Ludmila, Zálešák František, Záslocká 
Drahomíra, Zháňalová Milada, Žáková Jana.

Poradny
■ LINKA SOS ZLÍN – 24 HOD
Anonymní nonstop linka důvěry pro děti, mládež 
a dospělé
Telefonická krizová pomoc 577 431 333, 778 400 170
Internetová poradna: e-mail: sos@zlin.cz
Schránka SOS pro děti a mládež: www.sos.zlin.cz.

■ PORADENSKÉ A KRIZOVÉ CENTRUM
www.pkcentrum.cz; U Náhonu 5208, Zlín;  
tel. 577 210 809. Služby jsou poskytovány bezplatně.
Krizová pomoc: tel. 730 166 862, pomoc v těžké 
životní situaci; ambulance i terén, po–pá 8–20 h.
Poradenské centrum – psychologické, sociální 
a právní poradenství
Centrum náhradní rodinné péče – poradenství pro 
náhradní rodiny
Intervenční centrum – pomoc osobám ohroženým 
domácím násilím

■ OBČANSKÁ PORADNA CHARITY
Senioři, rodiny, osoby v krizi
Zálešná I / 4057, www.zlin.charita.cz,  
tel. 739 245 974,  poradna@zlin.charita.cz.
Bezplatné dluhové a sociální poradenství.

■ PORADNA NA DLANI
Štefánikova 5462, tel. 731 918 258,  
e-mail: info@nadlani.net
Psychologicko-poradenské a psychoterapeutické 
služby. Podpůrné skupiny dětí z náhradní rodinné 
péče, rodin v rozvodovém řízení apod.

■ LOGOS – PORADNA PRO DĚTI, DOSPÍVAJÍCÍ 
A JEJICH RODIČE
Unie Kompas, Pod Stráněmi 2505, tel. 734 440 027, 
www.unko.cz
Individuální a rodinné poradenství a terapie, podpůrné 
skupiny pro děti s ADHD.

■ SPOLEČNOST PODANÉ RUCE
Tř. T. Bati 202, Zlín Louky, tel. 774 256 540,  
www.podaneruce.cz
Centrum komplexní péče a Terapeutické centrum – 
léčba látkové a nelátkové závislosti.

■ PORADNA PRO RODIČE A BLÍZKÉ LIDÍ 
S DUŠEVNÍM ONEMOCNĚNÍM
Centrum služeb  a podpory Zlín, Zálešná XI/1273
e-mail: horizont@cspzlin.cz, tel. 777 721 137

■ KONTAKTNÍ MÍSTO ČESKÉ ALZHEIMEROVSKÉ 
SPOLEČNOSTI
Voženílkova 5563, Naděje Zlín, www.alzheimerzlin.cz
Tel. 575 758 131, 775 889 644.

■ SOS PORADNA, SDRUŽENÍ OBRANY 
SPOTŘEBITELŮ
Zlínský klub 204, tř. T. Bati, www.asociace-sos.cz,  
tel. 608 621 298.

■ SENIORSKÝ OMBUDSMAN
www.zlin.charita.cz, tel. 739 245 973
Bezplatné poradenství v občansko-právních 
problémech (oblast bydlení, dávek, bezpečnosti aj.) 
osobám starším 60 let.

■ KRIZOVÁ POMOC
po–pá 8–20 h; tel. 730 166 862,
Bezplatná pomoc v těžké životní situaci, ambulance 
ve Zlíně, terén celý Zl. kraj
www.dczlin.cz/kp

■ ODBORNÉ SOCIÁLNÍ PORADENSTVÍ
Pro rodiny s dětmi i dospělé osoby s poruchou 
autistického spektra (PAS).
Za sklem, ul. Sedmdesátá 7055; tel. 603 816 230, 
poradna@zasklem.com
www.zasklem.com

■ DLUHOVÉ PORADENSTVÍ SAMARITÁN
Bří Jaroňků 6989 Zlín, tel. 737 408 599,  
dlpzlin@otrokovice.charita.cz
www.otrokovice.charita.cz
Poskytuje bezplatné sociální poradenství zaměřené 
na pomoc s řešením dluhů.

■ DIAGNOSTICKÉ VYŠETŘENÍ NOHOU 
A PORADENSTVÍ
Bezplatná poradna a celkové podiatrické vyšetření 
nohou s odborníkem na rehabilitační péči a výživu se 
koná ve středu 14. 8. 2024. Vyšetření je vhodné nejen 
pro dospělé i děti jako prevence vzniku vad nohou 
a pacientům s diabetem. Realizuje Česká obuvnická 
a kožedělná asociace.  
Objednávky na tel. 577 525 230, 724 613 910 nebo 
na e-mailu: info@coka.cz. Poradna se koná v přízemí 
Magistrátu města Zlína v ul. Zarámí 4421.

Pieta
21. 8. 1968 – Den památky obětí invaze a ná-
sledné okupace vojsky Varšavské smlouvy
Statutární město Zlín uctí tichým pietním ak-
tem Den památky obětí invaze a  následné 
okupace vojsky Varšavské smlouvy ve středu  
21. 8. 2024. Pietní připomínka událostí se usku-
teční u Pomníku obětem totality na nám. Míru 12.

23. 8. 1965 – 59. výročí úmrtí J. A. Bati
Statutární město Zlín uctí tichým pietním aktem 
a  květinami 59. výročí úmrtí J. A. Bati v  pátek  
23. 8. 2024. Pieta se koná u  sochy J. A. Bati 
v Univerzitním parku. /io/

(Zlín), Kateřina Doleželová (Zlín) ■ 21. 6. 2024 
penzion UNO Marek Jaroš (Zlín), Jana Hrubčová 
(Zlín) ■ 22. 6. 2024 radnice Ján Šulek (Zlín), 
Veronika Štěpánková (Zlín); Michal Brázdil (Zlín), 
Petra Vyoralová (Zlín); Jiří Forman (Zlín), Jarmila 
Preisnerová (Zlín); David Malota (Zlín), Michaela 
Ernestová (Zlín); Petr Malíček (Zlín), Veronika 
Matulíková (Zlín) ■ 22. 6. 2024 restaurace 
U Staňků Radek Trčka (Zlín), Gabriela Köglerová 
(Držková) ■ 29. 6. 2024 Památník Tomáše Bati 
Pavel Richter (Zlín), Anna Pekárková (Zlín) ■  
29. 6. 2024 penzion UNO Jan Vybíral (Zlín), Šárka 
Žůrková (Zlín)



ZÁŽITKY

S VŮNÍ
SLIVOVICE

Exkurze s průvodcem
7 dní v týdnu

RUDOLF JELÍNEK a.s.
Razov 472, Vizovice

+420 577 686 129
exkurze@rjelinek.cz

Informace/Vstupenky

e-mail: mminarikova@tszlin.cz
tel. 577 111 422, 604 227 954

www.tszlin.cz/kariera

MZDA
30 000 Kč

ŠKOLA 
VOLÁ!

VYBAVTE SE 
V CENTRO ZLÍN

www.centrozlin.cz



Otevírací doba:
Po-Pá: 9:00 - 17:00
So: 9:00 - 12:00 

Bartošova 5532
MOB.: 605 839 506

ZLATÉ JABLKO
DENNĚ 9:00 - 19:00
tel.: 777 021 700

Centrála „ČEDOK“
PO - PÁ 9:00 - 17:00, SMLUVNÍ KURZY
tel.: 577 212 359, 577 001 665

NEJVÝHODNĚJŠÍ NEJVÝHODNĚJŠÍ 
SMLUVNÍ KURZY

BEZ POPLATKU

O

YY

DEVIZOVÉ CENTRUM
              ZLÍNZZZZZZZZ

- kuchyně
- vestavěné skříně
- další nábytek na míru ptn_truhlarstvi

- přijedeme, zaměříme, nakreslíme
- naceníme, vyrobíme, namontujeme
Petr Tichý 
Na Gruntech 7 
Zlín, Lužkovice 763 11

    737 288 626 
www.ptn-nabytek.cz 
tichy.nabytek@seznam.cz

PTN TRUHLÁŘSTVÍ
rodinná  rma, zkušení truhláři, tradice 36 let, zal.1988

MINIKARAVANY   VÝROBA   PRODEJ   PŮJČOVNA 
www.caravanbox.cz

• • •

caravanbox.cz


